
ACTA

Expedient núm.: Òrgan col·legiat:

PL/2022/5 PLE

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 29 / de setembre / 2022

Durada Des de les 18:35 fins a les 21:15 hores

Lloc SALA DE SESSIONS AJUNTAMENT

Presidida per ALFONS GARCIA RODRIGUEZ

Secretari MARIA ANGEL BENEDICTO ESCLARÍN

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

DNI Nom i Cognoms Assisteix

40914565A ALFONS GARCIA RODRIGUEZ SÍ

39864814H ASSUMPCIÓ CASTELLVÍ AUVÍ SÍ

48273403Z DIEGO MAURICIO GARCÍA VERA SÍ

75706355S ELIDIA LOPEZ REDONDO SÍ

39898404M ESMERALDA SALADIÉ BARROSO SÍ

39888599K FRANCESC FUGUET MOLNÉ SÍ

39841785N FREDERIC ESCODA GIL SÍ

39869283W GUADALUPE CAPELLA CASTELLVÍ SÍ

46059791Z LAIA MARTORELL GARCIA SÍ

39875804Z MARIA JOSÉ GÓMEZ FERNÁNDEZ SÍ

39883261L Núria Ortiz Sánchez SÍ

24414442B SILVIA PUJOL GARCIA SÍ

33980696J TOMAS DÍAZ CRUCERA SÍ

29198530F VICENTE VAYÁ MORTE SÍ

 
 

Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, el President obre la sessió, procedint 
a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia
 

A) PART RESOLUTIVA

 

Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 12, En contra: 0, Abstencions: 1, Absents: 0

S'aprova l'acta de la sessió anterior amb el vot favorable de dotze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de 
la FIC, 1 d'ERC, 1 de C's i 1 del PP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que 
legalment el compone i amb l'abstenció del membre de la CUP.

 

ÀREA DE SERVEIS INTERNS

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 5

YY
C

5J
G

5H
Z2

YA
2L

P5
Q

R
D

9G
JW

J 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//v
an

de
llo

s-
ho

sp
ita

le
t.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
 d

e 
67

 



Expedient 1763/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, del  compte general del pressupost de la
Corporació de l'exercici de 2021

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 7, En contra: 1, Abstencions: 5, 
Absents: 0

Atès que per la Intervenció de fons de l´Ajuntament, d´acord amb la normativa legal vigent va notificar a

tots  els membres de la  Corporació  que estaven a  la  seva disposició els  comptes corresponents  a l

´exercici  de 2021, del  17 de maig al  6 de juny de 2022 (ambdós inclosos)  als efectes de consulta  i

examen dels mateixos durant el termini de 15 dies hàbils.

 Atès que van ser dictaminats per la Comissió de comptes de data 25 de juliol de 2022 i es van publicar al

BOPT de 3 d’agost de 2022 CVE 2022-06714 i van ser exposats durant el termini de 15 dies.

 Atès que durant el termini d´exposició pública no s´ha presentat cap tipus de reclamació ni al.legació

segons es desprén de llibre-registre general d´entrada de documents de la Corporació i certificat expedit

per la Secretaria general de l’ Ajuntament.

Vist l’informe emès per la intervenció municipal núm 271_2022 obrant a l´expedient.

 Intervé el Regidor Francesc Fuguet del grup municipal de la CUP manifestant; “Des del grup municipal de

la CUP, sempre hem estat molt crítics amb els pressupostos municipals, veiem com son uns pressupostos

continuistes que no aborden els veritables reptes que tenim plantejats com a municipi. Per exemple, el

futur  postnuclear  del  municipi,  que cal  abordar-lo des de ja  si  no volem fer  les coses malament  i  a

correcuita  quan  tanqui  la  central  nuclear.  Una  central  que  actualment  aporta  el  40%  per  cent  dels

ingressos municipals, i que ha possibilitat uns pressupostos que han servit per executar la construcció de

grans  equipaments  sobredimensionats  per  la  realitat  demogràfica  del  municipi  i  que  ja  veurem com

mantenim un cop la central hagi tancat.El  que necessitem com a municipi son uns pressupostos que

apostin per l’economia productiva de base territorial, com les energies renovables de gestió comunitària

amb retorn econòmic per al territori, el turisme sostenible o el sector agrari ecològic i de proximitat, i no

uns pressupostos per inversions cofoïstes i autocomplaents que no faran més que hipotecar el futur del

municipi quan ja no les podrem mantindre.

Per tots aquests motius, votarem en CONTRA , i instem al Govern municipal a obrir  un debat seriós i

responsable amb la ciutadania per als propers pressupostos”

Atès el que disposen els articles 116 de la Llei 7/85, de 2 d’ abril, reguladora de les bases de règim local,

modificada per la Llei 11/99 i per la Llei 57/2003, de 16 de desembre; article 101 del Decret-Legislatiu

2/03, de 28 d´abril, pel qual s’aprova el text refòs de la Llei municipal i de règim local de Catalunya; 127

del Reglament d´organització, funcionament i règim jurídic de les Entitats Locals aprovat per Decret de 28

de novembre de 1986 i 193 del Reial Decret Legislatiu 2/04, de 5 de març, pel que s´aprova el text refòs

de la LLei reguladora de les Hisendes Locals.

Vist  l´exposat,  l’Ajuntament  Ple  amb  el  vot  favorable  de  set  membres  (6  del  PSC i  1  de  C’s)  que

representen  la  majoria  absoluta  del  nombre  de  tretze  membres  que  legalment  el  componen,  amb
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l'abstenció de cinc membres (2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d'ERC i 1 del PP) i amb el vot en contra del

membre de la CUP, ACORDA:

Primer.- Aprovar el Compte general del pressupost municipal consolidat corresponent a l´exercici de 2021

 Segon.- Aprovar els Comptes generals dels següents patronats: Patronat Municipal de la Llar d’Infants,

Patronat municipal de l’Escola de Música i Patronat municipal de mitjans de comunicació, corresponents a

l’exercici de 2021

Tercer.- Aprovar  els  Comptes  de  la  Societat  anònima  municipal  IDETSA corresponents  a  l´exercici

econòmic de 2021, segons el següent desglòs:

• Aprovar el Balanç, el Compte de Pèrdues i Guanys, l´Estat de canvis en el Patrimoni net, Memòria i altre

documentació comptable de l´exercici social comprès entre l’1/01/2021 i el 31/12/2021

• Aprovar el Resultat de l´exercici 2021 i la seva distribució, tal i com figura a l´apartat núm 3 de la memòria

• Aprovar la gestió de l´Òrgan d´administració de la Societat durant l´exercici de 2021

• Depositar al Registre mercantil de Tarragona en el termini màxim d´un mes següent a la data d´aquesta

Junta,  Certificació  d´acords  adoptats  d´aprovació  dels  comptes  anuals  i  aplicació  de  resultats,  i  un

exemplar de les mateixes mitjançant Dipòsit digital incloent el Balanç de situació, el Compte de Pèrdues i

Guanys,  l´estat  de  canvis  en  el  patrimoni  net,  la  Memòria,  el  model  d´autocartera  i  la  Declaració

medioambiental, generant-se el codi alfanumèric que es consigna al certificat d´empremta digital signat,

que com annexe s´acompanyarà al present, formant part d´aquest.

Quart.- Aprovar  els  Comptes  de la Societat  anònima municipal  Serveis  Llastres  SL,  corresponents  a

l’exercici econòmic de 2021, segons el següent desglòs:

• Aprovar el Balanç, el Compte de Pèrdues i Guanys, l´Estat de canvis en el Patrimoni net, Memòria i altre

documentació comptable de l´exercici social comprès entre l’1/01/2021 i el 31/12/2021.

• Aprovar el Resultat de l´exercici 2021 i la seva distribució, tal i com figura a l´apartat núm 2 de la memòria

• Aprovar la gestió de l´Òrgan d´administració de la Societat durant l´exercici de 2021

• Depositar al Registre mercantil de Tarragona en el termini màxim d´un mes següent a la data d´aquesta

Junta,  Certificació  d´acords  adoptats  d´aprovació  dels  comptes  anuals  i  aplicació  de  resultats,  i  un

exemplar de les mateixes mitjançant Dipòsit digital incloent el Balanç de situació, el Compte de Pèrdues i

Guanys,  l´estat  de  canvis  en  el  patrimoni  net,  la  Memòria,  el  model  d´autocartera  i  la  Declaració

medioambiental, generant-se el codi alfanumèric que es consigna al certificat d´empremta digital signat,

que com annexe s´acompanyarà al present, formant part d´aquest.

 Cinquè.- Remetre la documentació que calgui a la Sindicatura de Comptes i a la resta d´Administracions

competents per raó de la matèria.
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Expedient  3455/2022.  Estudi  i  aprovació,  si  procedeix,  de  la  designació  del  Regidor Francesc
Fuguet Molné als Patronats Municipal de la Llar d'Infants i Escola de Música, així com portaveu del
grup municipal de la CUP

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentimen
t

Atès l’acord plenari del 28 de juliol de 2022 de presa de possessió del Regidor Francesc Fuguet Molné 
per la candidatura d’unitat popular-Alternativa, es fa la següent proposta per tal de designa’l membre dels 
òrgans municipals que vàren ser nomenat els seus precedents en acord Plenari de 4 de juliol de 2019, 
Plenari del 14 de juliol de 2020 i plenari del 29 de juliol de 2021

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant: "Remarquem pero, que els 
grups amb poca representació o més minoritaris hauríem d'estar a tots els patronats per poder tenir el 
màxim d'informació".
 Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis interns del 26 de setembre de 2022.

El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels tretze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d'ERC, 
1 de la CUP, 1 de C's i 1 del PP) que legalment el componen, ACORDA:

Primer.- Establir que en tots aquells òrgans que ja formaven part la seva precedent, serà substituïda per
l’actual Regidor: Francesc Fuguet Molné
Segon.- Nomenar al Patronat municipal de la Llar d´Infants:
- Regidor de la CUP: Francesc Fuguet Molné
Nomenar al Patronat de l’Escola de Música:
-Regidor de la CUP: Francesc Fuguet Molné
Tercer- Nomenar portaveu de la Candidatura d’Unitat popular-Alternativa municipalista a Francesc Fuguet
Molné

 

Expedient 2698/2022. Estudi i aprovació, si procedeix de l'assignació del règim d’indemnització per
assistència a òrgans col·legiats pel regidor Francesc Fuguet Molné

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 12, En contra: 1, 
Abstencions: 0, Absents: 0

Vist l´informe emès pel cap de recursos humans del següent contingut:

“Assignació del règim d’indemnització per assistència a òrgans col·legiats per al nou regidor Francesc

Fuguet Molné.

Fets: Atès que en la sessió plenària de 28 de juliol  de 2022, el senyor Francesc Fuguet Molné pren

possessió  com a  regidor  de la  corporació  en  substitució  del  senyor  Ivan  Torrobella  Badia,  li  resulta

d’aplicació  el  règim d’indemnització  per  assistència  a  òrgans  col·legiats  d’acord  amb els  paràmetres

d’indemnització i retribucions aprovats per acord plenari de data 4 de juliol de 2019.

Normativa reguladora i particularitats:

1. ELS RÈGIMS DE DEDICACIÓ DELS CÀRECS ELECTES DELS ENS LOCALS

Segons l'art. 75 de la LRBRL, els diferents règims de retribució i de dedicació dels càrrecs electes locals

són:

- Règim de retribució amb dedicació exclusiva
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-  Règim de  retribució  amb dedicació  parcial,  per  realitzar  funcions  de  presidència,  vicepresidència  o

ostentar delegacions, o desenvolupar responsabilitats que així ho requereixin

- Règim d’assistència per a la concurrència efectiva a les sessions dels òrgans col·legiats

-  Indemnitzacions  per  les  despeses  efectives  ocasionades  per  l’exercici  del  seu  càrrec  i  les  que en

desenvolupament de les mateixes aprovi el Ple. El número de membres amb dedicació exclusiva haurà

de ser determinat pel Ple d’acord amb els límits establerts a 75.ter de la LRBRL, i  que en el cas de

Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, situat en la franja poblacional d’entre 3.001 habitants i 10.000 habitants,

és de 3.

Pel que respecta al nombre de membres que podran gaudir de dedicació parcial, la Llei no el limita en cap

cas,  però en tot  cas cal  estar  al  que estableix l’art  75.2  de la LRBRL,  que atribueix aquest  dret  als

membres que ocupen un dels llocs definits en l’esmentat article, és a dir, Presidència o Vice-presidència,

ostentin  delegacions  o  desenvolupin  tasques  de  responsabilitat  que  requereixen  d’aquest  tipus  de

dedicació.

Per a tots els municipis, l'art. 13.4 del ROF diu que correspon al Ple de la Corporació, a proposta del seu

President  i  dins de la  consignació global  continguda a tal  fi  al  Pressupost,  determinar la relació dels

càrrecs de la Corporació que podran ser exercits amb dedicació i, per tant, amb dret a retribució, en la

quantia que a cadascun correspongui.

El quòrum necessari per determinar-lo és el de la majoria simple, en els termes del que estableix l’art. 47

de la LRBRL, a proposta del seu president. Igualment el Ple serà qui determinarà la retribució que els

correspon dins els límits previstos a l’art. 75 bis de la LRBRL, que es remet a la corresponent llei de

pressupostos generals de l’Estat. En tot cas, sense superar aquests límits, aquesta retribució podrà ser

modificada anualment amb l’aprovació de les bases d’execució del pressupost general. L’establiment de

qualsevol  règim  de  dedicació  i  la  quantia  de  les  retribucions  a  percebre  requerirà,  en  tot  cas,  de

l’existència de la corresponent consignació pressupostària.

En qualsevol cas, cal l’acceptació expressa de la dedicació corresponent dels càrrecs electes, i aquest

règim que no comporta cap vincle laboral amb l’Administració, ni de caràcter funcionarial ni de caràcter

laboral.

2.  ASSISTÈNCIES  PER  A  LA  CONCURRÈNCIA  EFECTIVA  A  LES  SESSIONS  DELS  ÒRGANS

COL·LEGIATS

Segons  l'art.  75.3  de  la  LRBRL,  els  membres  de  la  Corporació  que  no  tinguin  atribuïda  dedicació

exclusiva ni  dedicació  parcial  percebran assistències  per  la concurrència  efectiva a  les sessions dels

òrgans col·legiats de la Corporació de la que formen part, en la quantia assenyalada pel Ple. En aquest

sentit,  s'entén que són òrgans col·legiats de la Corporació de la que formen part  el  Ple, la Comissió

Especial  de  Comptes,  la  Junta  de  Govern  Local,  les  Comissions  Informatives,  o  les  meses  de

contractació,  mentre  que  no  tenen  aquesta  consideració  les  comissions  informals  o  les  reunions  a

l'alcaldia.És requisit per la seva percepció per part del càrrec electe la seva assistència efectiva a l’òrgan

col·legiat de la Corporació de que es tracti, és adir, que no es podran establir quantitats fixes i periòdiques
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al marge de la verificació de l'assistència real i efectiva per part del membre de la Corporació a la sessió

de l’òrgan col·legiat en qüestió. La percepció d’assistències en òrgans col·legiats distints de la pròpia

Corporació  (a  la  Diputació  de  Tarragona,  al  Consell  comarcal,  etc)  és  compatible  amb  la  dedicació

exclusiva o parcial de la qual formen part, atès que les responsabilitats que tenen els càrrecs electes són

diferents per a cada administració.

La percepció  d'assistències per  la  concurrència efectiva  a  les sessions dels  òrgans  col·legiats  estan

conceptuades a efectes fiscals (igual que, evidentment, les retribucions per dedicació exclusiva o parcial)

com a rendiments del treball i per tant subjectes al Impost de la Renta de les Persones Físiques. Pel que

fa  a  les  diferències  d'assistències  en  funció  de  quin  sigui  l'òrgan  col·legiat  de  que  es  tracti,  la

jurisprudència ha dit que resulta raonable fixar indemnitzacions diferents segons l'òrgan municipal que es

tracti,  però  sense  establir  diferències  personals.  Les  diferències  d'assistències  entre  òrgans  es  pot

justificar per la pròpia entitat de l'òrgan de que es tracti (ja sigui per la seva importància, complexitat o

competència  de  l'òrgan  en  concret),  però,  al  contrari,  no  es  pot  justificar  un  criteri  que  estableixi

diferències en raó de la pertinença a grups polítics o altres raons personals, ja que, sigui com sigui, les

indemnitzacions han de ser iguals per a tots els membres que formen part de l'òrgan col·legiat de que es

tracti.

Per acord plenari de data 4 de juliol de 2019 s’adoptà l’acord pel qual s’estableix el règim de retribucions i

assistències dels càrrecs electes I que estipula que l’import annual màxim a percebre per assistències per

als  regidors/es  amb  responsabilitat  de  govern  és  de  20.000  €,  i  7.000  €  per  als  regidors/es  sense

responsabilitat de govern. Atès que l’import annual màxim per indemnitzacions per assistències s’aplica

de forma proporcional en els casos que la prestació del servei s’estableixi per a un període inferior a l’any,

i donat que el senyor Francesc Fuguet Molné pren possessió del càrrec en data 28 de juliol, s’estableix

que per a l’any 2022 la limitació en assistències queda establerta en 3.010,95 €, i  anirà en càrrec a

l’aplicació pressupostària següent: 

Aplicació pressupostària Import 2022 31 912 23300 (Assistències òrgans col·legiats) 3.010,95 €

Conclusió:

D’acord amb els antecedents, cal establir el règim d’assistències per al regidor Francesc Fuguet Molné,

que quedarà limitat  en 7.000,00  €  com a  import  màxim anual  a percebre,  que per  a  l’exercici  2022

s’aplicaran de forma proporcional al temps exercint el càrrec."

 Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal  manifestant: "A començaments de legislatura vam

fer pública la nostra proposta de rebaixar les retribucions de les regidores davant la pujada de sous que

es va auto-atorgar l’equip de govern municipal.  Han passat  3 anys i  mig des de llavors, i  la situació

econòmica ha empitjorat  considerablement a tots els nivells a causa dels estralls econòmics i  socials

causats, entre altres, per l’emergència sanitària derivada de la COVID-19. També han aparegut noves

dades econòmiques relatives a la renda familiar del municipi en comparació a la mitjana catalana que

resulten molt  preocu-pants. Segons la darrera revisió estadística de l’Idescat  la Renda Familiar Bruta

Disponible al municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant l’any 2019 és el 82,7% de la mitjana catalana,

fet que situa de ple el nostre municipi dins del que podríem anomenar la Catalunya pobra. No només això,

sinó que l’evolució des de l’any 2013 mostra una tendència continuada i sostinguda a la baixa, passant
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del 89,4% al 82,7% actual. Situant-se com a12è municipi de la comarca i 352è de Catalunya

Això és el que passa quan hom governa un municipi pobre com si fóssim rics quan en realitat som pobres,

que augmenten les desigualtats econòmiques i socials.

Com a conseqüència d’aquesta realitat econòmica, des del nostre grup pensem que les retribucions que

actualment estem cobrant els membres d’aquest Ple Municipal són indecents i que resulten ofensives per

a  bona  part  de  la  ciutadania,  que  veu  com,  dia  a  dia,  la  seva  situació  econòmica  empitjora

irremeiablement.

Al  ple del  3  de juny  de  l’any  passat,  vam presentar  una  altre  proposta  d’acord d’Adequació  de  les

retribucions dels i les components del Ple a la realitat socioeconòmica del municipi. La proposta va ser

rebutjada per l’equip de govern, i de forma resumida vull recordar-la i deia:

· Limitar a 3 el nombre de càrrecs amb dedicació a l’Ajuntament per tal d’adaptar-se a la mitjana catalana

en municipis d’una mida similar al nostre.

·  Establir el  sou brut de l’alcalde de 25.200€ a l’any i  el  de les altres 2 regidores amb dedicació de

18.900€.

· Establir una retribució fixa de 10.000 € bruts a l’any per la resta de regidores de l’equip de govern.

· Eliminar totes les components variables de les retribucions a les represen-tants polítiques en concepte

d’assistències a plens, comissions i juntes de govern..... entre altres.`

Per acabar, recordar que per la CUP, ser regidor/a és un càrrec vocacional, volun-tari, circumstancial,

temporal al servei del poble pel qual no s’hauria de cobrar."

Intervé l’Alcalde manifestant que el comentari de que “els sous són que estan cobrant els Regidors són

indecents” és un comentari que creu que no toca.

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 26 de setembre de 2022

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de dotze membres (6 del PSC, 2 de JxCat, 1 de la FIC, 1

d'ERC 1 de C’s i 1 del PP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el

componen, amb el vot en contra del membre de la CUP, ACORDA:

Primer.- Aplicar el règim d’indemnització per assistències a òrgans col·legiats al nou regidor Francesc

Fuguet Molné amb els imports i límits aprovats en el ple de 4 de juliol de 2019 per a regidors sense

responsabilitat de govern, amb efectes a partir de la data de presa de possessió (Sessió plenària de 28 de

juliol de 2022).

Segon.- Notificar-ho  a  l’interessat,  i  al  Departament  de Recursos  Humans  a efectes  de la  tramitació

corresponent per a satisfer la indemnització per assistències a òrgans col·legiats.
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Expedient 3521/2022. Estudi i aprovació inicial, de l'expedient de modificació de crèdit 4/2022 per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 8, En contra: 2, Abstencions: 
3, Absents: 0

Per l'Alcalde es fa la següent explicació d'aquesta modificació de crèdit:”L’abast d’aquesta modificació 
puja a gairebé un increment de 882.000 €, ja que s’incrementen partides per un import de 944.000€ i es 
donen de baixa altres per un import de 61.000 €.
Les principals modificacions són les següents:

- PROMOCIÓ ECONÒMICA: 92.000 € amb l’objectiu d’avançar la construcció d’una estació de mesura 
per tal de valorar la creació d’un parc eòlic.

- SERVEIS SOCIALS: 55.000 € adreçades a cobrir les places NO cobertes pels centres de dia, en 
especial el de Vandellòs que només ha funcionat amb dos/tres usuàries.

- ESPORTS: 82.000 € per realitzar els pagament endarrerits del camp de futbol

- INVERSIÓ CARRERS: amb més de 127.000€ per tal d’asfaltar el tram final de la carretera de 
Caladoques. Part d’aquesta inversió va associada a la subvenció de 60.000 € atorgada per la DG 
Protecció Civil del Ministerio de l’Interior.

- ENLLUMENAT PÚBLIC: 60.000€ vinculades a la concessió d’una subvenció de la Diputació per un 
import de 42.000 €

- INVERSIÓ MILLORA CAMINS: 60.000 € per a desenvolupar la millora del camí del Marfull que també ha
rebut una subvenció de la Diputació.

- FESTES: 72.000 € vinculades a la necessitat de resoldre la manca de subvenció al Centre Cultural de 
Vandellòs en més de 36.000€ a causa de manca adequada de justificació de la subvenció de 2019.

- TURISME: 35.000 €, la majoria d’ells adreçats a finançar l’aportació extraordinària de sorra a la platja de 
l’Arenal a l’inici de l’estiu per poder donar servei a l’inici de la temporada”

Vistos els informes obrants a l'expedient.

Atès el que disposa l'article 177 i per remissió a l'article 169 del Reial Decret Legislatiu 2/2004,de 5 de

març, pel que s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.

 Intervé la Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d'ERC fent la següent pregunta:Per què no s

´ha contemplat a l´ampliació de crèdit el suplement de 10.000€ que demanava la tècnica per la reparació

de l´EDAR de Vanessa? Com està el projecte? Quan es durà a terme?

Sent contestada per l'Alcalde

Intervé  el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP:"De nou ens trobem amb la quarta

modificació de crèdit d’aquest any 2022 d’un valor de 944.068€.

Del pressupost inicial 18.336.025 €

1. 2.235.867,92 €

2. 1.145.443,22 €
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3. 30.000 €

4. 944.060,81 €

I si fem un recordatori d’aquests anys portem:

• 9 Modificacions de Crèdit el 2019

• 6 Modificacions de Crèdit el 2020:

• 5 Modificacions de Crèdit 2021:

En total, segons els nostres càlculs, 24 modificacions de crèdit. Veritablament fica els pels de punta.

Si  que  és  cert  que  algunes  de  les  modificacions  de  crèdit  proposades  entrarien  en  la  lògica  de

funcionament normal d’un Ajuntament, on no es pot preveure absolutament tot en un pressupost anual, i

cal anar modificant partides.

Tenim però algunes partides que criden molt l’atenció, per exemple:

• Turisme Platges →

◦ Manteniment 45 mil + 18 mil

◦ Inversió 170 mil + 15 mil

• Esports Tributs estatals Cànon Costes → 45 mil + 82 mil

• Promoció Econòmica Anàlisi energètic i mobilitat elèctrica → 161 mil + 92 mil

• Obres i serveis

◦ Inversió carrers 100 mil + 117 mil

◦ Inversió enllumenat públic 40 mil + 62 mil

◦ Combustible 55 mil + 25 mil

◦ Consum aigua 80 mil + 30 mil

• Cultura

◦ Activitats cultura 127 mil + 20 mil

• Medi ambient
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◦ Tractament residus 180 mil + 20 mil

◦ Inversió millora camis 86 mil + 61 mil

• Festes Festes populars → 222 mil + 72 mil

D’entre tots aquestes partides, podem entendre que hi hagi despeses sobrevingudes i que en aquests

casos, amb el model pressupostari que aplica l’actual equip de govern, sigui necessari utilitzar una eina

com la de modificació de crèdit.

Però també és cert que l’equip de Govern fa un ús abusiu de la figura de la modifi-cació de crèdit, i que

considerem que és fruit de la manca de previsió.”

 Intervé la Regidora Assumpció Castellví  pel grup municipal de JxcaT manifestant:A les modificacions

de crèdit proposades ens abstenim, ja que algunes de les modificacions proposades s’han d’executar,

però d’altres s’haguéssin pogut preveure perfectament.

Estem parlant d’una modificació del Pressupost vigent mitjançant crèdit extraordinari i suplement de crèdit

de 944 mil euros, quasi 1 milió d’euros ( POCA BROMA eh! )

Per això demanem més rigorositat, ja que en quasi cada PLE realitzat fem modificacions de pressupost i

això només vol dir poca previsió.

Evidentment que cal començar un estudi per fer o no en un Parc Eòlic Municipal, en millorar l’asfalt de

carrers, Cal pagar els canons que es deuen a Costes de l’Estado pel Camp de Futbol Arenal, cal assumir

els costos de les places no ocupades a la Residència el 2020, cal donar suport a la població d’Ucraïna

mitjançant el Fons Català de COOPERACIÓ. Però també ser curós, no abusar i fer previsió de possibles

despeses.

Per la Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP es manifesta: “Jo donaré suport perquè crec que

és important fer l’estudi del Parc Eòlic, ja que és important per beneficiar els vilatants a la factura de la

llum”.

Per la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC es fa la següent explicació del seu vot: “En

primer lloc demanaria a l’equip de govern que a l’hora d’elaborar un document com una modificació de

pressupost d’un milió d’euros sigui una mica més clar, no cal que els colors emprats per la significació de

les quantitats siguin tant foscos perquè a l’hora de consultar-ho és difícil.

Dit això, és la quarta modificació de crèdit a càrrec del romanent, aquesta d’un milió d’euros, després 
l’equip de govern es queixa de que no aprovem el pressupost anual. Per què hem d’aprovar un 
pressupost que es fa amb tant poc rigor com ho demostren totes aquestes modificacions de crèdit. Perquè
una cosa és que vinguin donades per alguna contingència extraordinària i una altra és que s’inflin partides
com el de les festes populars, per posar un exemple, amb més d’un 33 per cent, quan les festes són 
sempre les mateixes i deixen poc marge a la improvisació. O és que tenien vergonya de posar al 
pressupost inicial de festes els 294.000 euros

Però bé, un cop més es demostra que el que s’aprova d’inici amb la realitat final és pura coincidència. I 
crec que aquí no s’acaba la història, estic segura que d’ara a final d’any encara hi haurà alguna 
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modificació de crèdit més.

OBRES I SERVEIS40 1532 61900 INVERSIÓ CARRERS 100.000,00 € 117.000,00 € 217.000,00 €

MEDI AMBIENT 18 454 63100 INVERSIÓ MILLORA CAMINS 86.000,00 € 61.200,00 € 147.200,00 €

00 € FESTES 23 338 22609 FESTES POPULARS 222.000,00 € 72.000,00 € 294.000,0”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 28 de març de 2022

El  Ple  de l’Ajuntament  amb el  vot  favorable de vuit  membres (6  del  PSC, 1  de C's  i  1 del  PP) que

representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen, amb l´abstenció de tres

membres  (2  de  JxCaT i  1  d'ERC) i  amb  el  vot  en  contra  de dos membres  (1  de  la  FIC  i  1  de  la

CUP), ACORDA:

Primer.- Aprovar l'expedient de modificació de crèdit 4/2022, de suplement de crèdit i crèdit extraordinari

sota el següent desglòs:

DEPARTAM
ENT

ORGÀ
N.

PROGRA
MA

ECONÒ
M.

DENOMINACIÓ CRÈDIT
INICIAL

C.EXTRAOR
D.

CRÈDIT 
DEFINITIU

ALCALDIA 31 920 47900 SOCI 
COOPERATIVA I 
CLUB

150,00 € 90,00 € 240,00 €

RRHH 31 920 83100 PRÉSTECS 
PERSONAL

30.000,00
€

4.000,00 € 34.000,00
€

SERVEIS 
ECONÒ

31 920 35900 DESPESES 
FINANCERES

52.000,00
€

5.000,00 € 57.000,00
€

TURISME 20 432 21000 MANTENIMENT 
PLATGES

45.000,00
€

18.000,00 € 63.000,00
€

TURISME 20 432 21400
ARRANJAMENT DE
VEHICLES

2.000,00 € 3.500,00 € 5.500,00 €

TURISME 20 432 62300 INVERIÓ PLATGES 170.000,00
€

15.000,00 € 185.000,00
€

SERVEIS 
SOCIAL

12 231 22797 REGULARITZACIÓ 
PLACES N

20.000,00
€

55.235,60 € 75.235,60
€

SERVEIS 
SOCIAL

12 231 48005 FONS CONFLICTE 
UCRAINA

- € 3.000,00 € 3.000,00 €

SALUT 16 312 22701 SERVEI DE 
SEGURETAT

5.000,00 € 2.000,00 € 7.000,00 €

TIC 33 920 21600 MANTENIMENT 
EQUIPS INFO

95.000,00
€

20.646,00 € 115.646,00
€

TIC 33 920 22200 COMUNICACIONS 
TELEFÒNI

51.000,00
€

12.000,06 € 63.000,06
€

ESPORTS 20 432 42000 TRIBUTS 45.000,00 82.000,00 € 127.000,00
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ESTATALS - 
CÀNON COSTES € €

ESPORTS 13 341 48008
CONVENI CLUB 
NÀUTIC 
CAMPIONATS FINN

- € 12.000,00 €
12.000,00

€

PROMOCIÓ 
ECO 22 433 60900

ANÀLISIS 
ENERGÈTIC I 
MOBILITAT 
ELÈCTRICA

161.878,95
€

92.780,80 €
254.659,75

€

OMAC 31 920 22201 DESPESES DE 
CORREUS

9.000,00 € 3.000,00 € 12.000,00
€

OBRES I 
SERVEI

40 1532 21000 MANTENIMENTS 160.000,00
€

30.000,00 € 190.000,00
€

OBRES I 
SERVEI

40 1532 61900 INVERSIÓ 
CARRERS

100.000,00
€

117.000,00 € 217.000,00
€

OBRES I 
SERVEI

40 165 22706
TREBALL 
D'EMPRESES I
PROFESSIONALS

11.500,00 € 5.000,00 €
16.500,00

€

OBRES I 
SERVEI 40 165 61900

INVERSIÓ 
ENLLUMENAT 
PÚBLIC

40.000,00
€ 62.155,76 €

102.155,76
€

OBRES I 
SERVEI 40 442 21400

ARRANJAMENT 
VEHICLES

37.000,00
€ 15.000,00 €

52.000,00
€

OBRES I 
SERVEI

40 450 21300 ÚTILS I EINES 33.000,00
€

15.000,00 € 48.000,00
€

OBRES I 
SERVEI 40 450 21400

ARRANJAMENT 
VEHICLES

30.000,00
€ 10.000,00 €

40.000,00
€

OBRES I 
SERVEI

40 450 22103 COMBUSTIBLE 
VEHÍCLES

55.000,00
€

25.000,00 € 80.000,00
€

OBRES I 
SERVEI

40 450 22104 VESTUARI 13.000,00
€

8.000,00 € 21.000,00
€

OBRES I 
SERVEI 40 450 22111

SUMINISTRES 
RECANVIS

10.000,00
€ 3.952,59 €

13.952,59
€

OBRES I 
SERVEI 40 450 22699

ALTRES 
DESPESES 3.500,00 € 1.500,00 € 5.000,00 €

OBRES I 
SERVEI 40 459 62500

INVERSIÓ 
MOBILIARI URBÀ

40.000,00
€ 10.000,00 €

50.000,00
€

OBRES I 
SERVEI

40 920 21300 UTILS I EINES 3.000,00 € 1.500,00 € 4.500,00 €

OBRES I 
SERVEI

40 920 22101 CONSUM AIGUA 80.000,00
€

30.000,00 € 110.000,00
€

CULTURA I 
ENSE

14 334 22706
ESTUDIS I 
TREBALLS
TÈCNICS

16.000,00
€

11.000,00 €
27.000,00

€

CULTURA I 
ENSE 14 334 22609

ACTIVITATS 
CULTURA

127.000,00
€ 20.000,00 €

147.000,00
€

CULTURA I 14 334 22709 SERVEI 35.000,00 15.000,00 € 50.000,00
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ENSE
MANTENIMENT 
IL·LUMINACIÓ € €

CULTURA I 
ENSE

15 323 62300
INVERSIONS 25.000,00

€
10.500,00 €

35.500,00
€

MEDI 
AMBIENT 18 1623 22700

TRACTAMENT 
RESIDUS

180.000,00
€ 20.000,00 €

200.000,00
€

MEDI 
AMBIENT

18 163 20400 LLOGUER 
VEHICLES

18.000,00
€

10.000,00 € 28.000,00
€

MEDI 
AMBIENT 18 163 21400

ARRANJAMENT 
VEHICLES

25.000,00
€ 15.000,00 €

40.000,00
€

MEDI 
AMBIENT 18 163 22110

PRODUCTES 
NETEJA

15.000,00
€ 15.000,00 €

30.000,00
€

MEDI 
AMBIENT 18 171 21400

ARRANJAMENT 
VEHICLES

15.000,00
€ 15.000,00 €

30.000,00
€

MEDI 
AMBIENT

18 171 60900 PARCS INFANTILS 
CORRALE

11.000,00 € 5.000,00 € 16.000,00
€

MEDI 
AMBIENT 18 1721 48003

SUBVENCIÓ 
CAÇADORS 
HOSPITALET -
PLAQUES SOLARS - € 3.000,00 € 3.000,00 €

MEDI 
AMBIENT 18 311 22700

SERVEI 
RECOLLIDA 
ANIMALS 6.000,00 € 6.000,00 €

12.000,00
€

MEDI 
AMBIENT 18 454 63100

INVERSIÓ 
MILLORA CAMINS

86.000,00
€ 61.200,00 €

147.200,00
€

FESTES 23 338 22609 FESTES 
POPULARS

222.000,00
€

72.000,00 € 294.000,00
€

FESTES 23 338 22700 SERVEI DE 
NETEJA

6.700,00 € 3.000,00 € 9.700,00 €

TOTAL 944.060,81 €
2. º FINANÇAMENT

Aquesta modificació es finança baixes d’altres aplicacions i  amb càrrec al Romanent de Tresoreria de

l'exercici anterior, en els següents termes:

1.- BAIXES

DEPARTAMEN
T

APL. 
PRESS.

DENOMINACIÓ CRÈDIT INICIAL BAIXA 
PROPOSAD
A

CRÈDIT 
DEFINITIU

TIC
33/920/62
600

INVERSIÓ EQUIPS
INFORMÀTICS

36.000,00 € 17.000,00 € 19.000,00 €

TIC
33/920/64
100

APLICACIONS
INFORMÀTIQUES

20.000,00 € 15.646,06 € 4.353,94 €
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ESPORTS

13/341/48
001

SUBVENCIÓ CURSES
DE MUNTANYA VANDELLÒS 5.000,00 € 5.000,00 € 0,00 €

ESPORTS

13/341/48
004

SUBVENCIÓ CCRV
CURSES LA PORTELLA 7.000,00 € 7.000,00 € 0,00 €

ESPORTS
13/341/48
005

CONVENI CLUB ESPORTIU
HOSPITALET 30.000,00 € 5.000,00 € 25.000,00 €

ESPORTS
13/341/48
007

FUTBOL BASE
HOSPITALET DE L'INFANT 12.000,00 € 12.000,00 € - €

TOTAL BAIXES 61.646,06 €

2.- ROMANENT     DE     TRESORERIA     PER     DESPESES     GENERALS  

01/87000 TOTAL RTDG 882.414,75 €

TOTAL     FINANÇAMENT  944.060,81 €

3r. JUSTIFICACIÓ

a)El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a exercicis

posteriors.

b) La insuficiència en l'estat de despeses del Pressupost de crèdit destinat a aquesta finalitat específica, el

qual s’ha verificat en el nivell en què esta establerta la vinculació jurídica.

Segon.- Sotmetre a informació pública l'esmentada aprovació inicial pel termini de 15 dies hàbils a partir

de l'endemà de la seva inserció edictal al Butlletí oficial de la província de Tarragona, així com als taulers

d´edictes  de  la  Corporació.  Exhaurit  el  termini  sense  haver-se  presentat  cap  tipus  de  reclamació  s

´entendrà aprovat definitivament sense necessitat d’ulterior acord procedint-se a la seva publicació íntegra

de l´expedient  i la remissió a la Delegació territorial  del Govern de la Generalitat  de Catalunya i a la

Delegació d´Hisenda de Tarragona.

Tercer.- Notificar aquest acord als efectes adients al Departament de serveis econòmics.

 

Expedient  3679/2022.  Estudi i  aprovació inicial,  si  procedeix,  de la  modificació de l'ordenança
fiscal  número  10  reguladora  de  la  taxa  de  retirada  de  vehicles  abandonats  o  irregularment
estacionats que pertorben greument la circulació per la via pública.

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 12, En contra: 0, 
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Abstencions: 1, Absents: 0

 

Per l'Alcalde s'explica el contingut d'aquesta modificació de l'ordenança fiscal núm 10.

Atès el que disposen els articles 15 i ss del Reial Decret 2/04, de 5 de març, pel que s'aprova el text refós

de la Llei de lesHisendes Locals, articles 22-2 e) i 70-2 de la Llei 7/85, de 2 d'abril, reguladora de les

Bases de Règim Local, modificada per laLlei 11/99, de 21 d’abril i per la Llei 57/03, de 16 de desembre,

de  mesures  per  la  modernització  del  Govern  local,  i  per  la  Llei27/2013,  de  27  de  desembre,  de

racionalització i sostenibilitat de l'Administració local i l'article 52.2 f) i l'article 114.2 j) delDecretlegislatiu

2/03, de 28 d’abril, pel que s´aprova el text refós de la Llei municipal i del Règim local de Catalunya. Vist

el dictamen de la Comissió Informativa municipal de Serveis Interns del 24 de gener de 2022

Intervé la Regidora Laia Martorell pel grup municipal de JxCat manifestant: "Votarem que sí, ja que es

tracta simplement d’afegir altres tipus de vehicles amb altres tipologies

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant: "És una modificació de

l’Ordenança fiscal específica reguladora de la taxa de retirada de vehicles abandonats o irregularment

estacionats creiem que necessària després de 6 anys, com també necessari  haver-ne fet un desglós

detallat de la taxa per tipus de vehicle.Entenem també, que dins de la línia post-nuclear la recaptació

d’impostos i altres ha de ser bàsica, detallada i transparent."

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 26 de setembre de 2022. 

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de dotze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 d’ERC, 1 de la

CUP ,1 de C's i 1 del PP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el

componen i amb l'abstenció del membre de la FIC, ACORDA:

Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l'ordenança fiscal 10 reguldora de la taxa de retirada

de vehicles abandonats o irregularment estacionats que pertorben greument la circulació per la via pública

que s´adjunta com Annex 

Segon.- Sotmetre aquest expedient a informació pública per un termini de 30 dies hàbils comptats des del

següent a la publicació edictal al Butlletí oficial de la Província de Tarragona als efectes de reclamacions i/

o suggeriments, així com al Tauler d’Edictes de la Corporació. Exhaurit l'esmentat termini sense haver-se

presentat  cap  tipus  de  reclamació  s'entendran  aprovades  definitivament  les  modificacions  de  les

ordenances sense necessitat d’ulterior acord, procedint-se a la publicació íntegra del text modificat de

l’ordenança fiscal.

Tercer.- Contra  la  publicació  de  l'acord  d'aprovació  definitiva  es  podrà  interposar  recurscontencios

administratiu davant de la Sala contenciosadministrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya,

en el termini de dos mesos comptats des de l'endemà de lapublicació de l'aprovació definitiva, d'acord

amb el que disposa l'article 112 de la Llei 39 /2015, de l'1 d’octubre, del procediment administratiu comú

de les administracions públiques i els articles 10.2 b), 25.1 i 46.1 de la Llei reguladora de la jurisdicció
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contenciosaadministrativa del 13 de juliol de 1998

 

Expedient 1298/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, de la massa salarial del personal de 
l'Ajuntament de l'any 2022

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 11, En contra: 0, Abstencions: 2, 
Absents: 0

En relació amb l'expedient relatiu a l'aprovació de la massa salarial del personal laborald'aquest 
Ajuntament, 
De conformitat amb el que estableix l'article 175 del Reglament d'Organització,Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals aprovat per Reial decret 2568/1986, de28 de novembre, amb base als 
següents,
ANTECEDENTS DE FET
Document Data/Núm.
Informe del Cap de Servei de Personal 23/08/2022
Informe d'Intervenció 24/08/2022 / 462/2022
LEGISLACIÓ APLICABLE
La Legislació aplicable a l'assumpte és la següent:
— L'article 103.bis de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.
— Llei de Pressupostos Generals de l'Estat Vist quant antecedeix, es considera que l'expedient ha seguit 
la tramitació establerta en laLegislació aplicable procedint la seva aprovació pel Ple de l'Ajuntament. Per 
això, de conformitat amb l’establert en l'article 175 del Reglament d'Organització,Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals aprovat per Reial decret 2568/1986, de28 de novembre, el que subscriu 
eleva la proposta de resolució.

Intervé la Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d'ERC manifestant: "A més ens fixem volíem
preguntar a què es deu aquesta diferència de quasi mig punt entre un col.lectiu i l´altre?? Hem pogut llegir
l´informe però no consta explicació alguna al respecte només s'informa que es pot augmentar com a
màxim en un 2%. Ens hem posat en contacte amb el comitè de treballadors de l'Ajuntament, i quina ha
estat  la  nostra  sorpresa  quan  ens  han  dit  que  no  tenien  cap  coneixement  que  en  aquest  Ple  es
dictaminaria la massa salarial, i diem sorpresa perquè hem de recordar que en l'anterior Ple l´equip de
govern ens va retreure quan vam presentar la moció de la segona activitat que no ho havíem comunitat al
comitè de laborals, quan realment a ells no els afectava. I ara resulta que un tema tan important ni se ls hi
comunica als treballadors. El regidor de la CUP en l´anterior Ple va afirmar públicament que ERC havíem
fet la moció pensant en una persona en concret, i nosaltres ho vam negar. Avui porto l´informe emès per
Recursos Humans en el qual s'especifica que no hi ha cap treballador de la policia local que es pugui
acollir al reglament de segona activitat, en cas que estigués aprovat en aquest ajuntament." 

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manifestant:" Sabem que es un document
anual que el departament d’intervenció, ha de fer i que  justifica, que es  compleix la llei però com a mínim
es podria informar als diferents delegats sindicals  d’aquest punt del ple.   
 
Intervé la Regidora Laia Martorell pel grup municipal de JxCat manifestant "Com ja ens vareu aclarir es
un assumpte tècnic, de revisió anual i amb l’objectiu de revisar que no es sobrepassi d’ aquest 2% vers la
massa salarial, es així?
 
Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant: "A més ens fixem volíem
preguntar a què es deu aquesta diferència de quasi mig punt entre un col.lectiu i l´altre?? Hem pogut llegir
l´informe però no consta explicació alguna al respecte només s'informa que es pot augmentar com a
màxim en un 2%. Ens hem posat en contacte amb el comitè de treballadors de l'Ajuntament, i quina ha
estat  la  nostra  sorpresa  quan  ens  han  dit  que  no  tenien  cap  coneixement  que  en  aquest  Ple  es
dictaminaria la massa salarial, i diem sorpresa perquè hem de recordar que en l'anterior Ple l´equip de
govern ens va retreure quan vam presentar la moció de la segona activitat que no ho havíem comunitat al
comitè de laborals, quan realment a ells no els afectava. I ara resulta que un tema tan important ni se ls hi
comunica als treballadors. El regidor de la CUP en l´anterior Ple va afirmar públicament que ERC havíem
fet la moció pensant en una persona en concret, i nosaltres ho vam negar. Avui porto l´informe emès per
Recursos Humans en el qual s'especifica que no hi ha cap treballador de la policia local que es pugui
acollir al reglament de segona activitat, en cas que estigués aprovat en aquest ajuntament."
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El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable d'onze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 d'ERC, 1 de C's i 1
del PP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment la componen, i amb dos
abstencions (1 de la FIC i 1 de la CUP), ACORDA:

PRIMER. Aprovar massa salarial del personal laboral del sector públicl local de l'Ajuntamentde Vandellòs i
l’Hospitalet de l’Infant per a l'exercici 2022 que ascendeix a 3.987.053,85euros, sent de 3.264.140,92 
euros la quantitat corresponent al personal laboral fix i de722.912,93 euros la quantitat corresponent al 
personal laboral temporal.

SEGON. Publicar la massa salarial a la seu electrònica de la corporació i en el Butlletí Oficial de la 
Província en el termini de 20 dies

 

Expedient 3867/2022. Estudi i aprovació inicial de nomenclàtors i/o quadres d'infraccions a les 
Ordenances municipals en els seus annexos

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 10, En contra: 2, Abstencions: 
1, Absents: 0

Per  l'Alcalde  s'explica  el  contingut  de  l'aprovació  del  contingut  d'aquests  nomenclàtors  i/o  quadres

d'infraccions a les ordenances municipals.

Es produeixen les següents intervencions de Regidors:

El  Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifesta:"Creiem que per abordar bé el

tema, és necessari un debat a fons entre els grups municipals, entitats, altres òrgans i també per què no

amb la ciutadania,, i sobretot fer-ho amb temps (amb una setmana és impossible l’anàlisi dels quadres

d’infraccions proposats). També hagués calgut potser una junta de portaveus temàtica amb la possibilitat

d’informar,  fer-ne comentaris  i  de  poder  presentar-hi  esmenes  si  fos  el  cas,,  etc.Tot  i  entendre  que

segurament hi ha punts de les infraccions raonables i lògics, repetim que és necessari un debat a fons,

obert i inclusiu ja que creiem que hi pot haver en joc el concepte d’espai públic."

La  Regidora Elidia López  pel grup municipal  de la FIC manifesta:”Aquest document,  té  un caràcter

paternalista i ens dirigeix a una mena de Gran Hermano, on és aquest qui guia i dirigeix els nostres actes i

la nostra vida. La ciutadania, segons vostès, es menor d’edat i per tant necessita de tutors, en aquest cas

l’equip de govern, que ens digui el que és bo o no, el que podem fer o no. També m’estranya la repetició

de prohibicions que ja hi ha lleis i reglaments superiors que ja ho determinen.Només anomenaré algunes

però convido als veïns que li donin un cop d’ull a aquest document i si no el tenen o no el troben ja els hi

ho facilitaré.”

La Regidora Laia Martorell pel grup municipal de JxCaT fa l´explicació de vot manifestant: "Si, donat que

es tracta d'afegir aquest quadre per a reflexar/tipificar de forma clara el quadre d'infraccions".

Atès el que disposen els articles 49 i 70 de la Llei 7/85, de 2 d´abril, reguladora de les Bases del règim

local, 63.1 del Decret 179/95, de 13 de juny, pel qual s´aprova el Reglament d ´obres, activitats i serveis

dels Ens Locals i 178-1 b) del Decret legislatiu 2/03, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de la Llei

municipal i de règim local de Catalunya.
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Atès el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 26 de setembre de 2022

El Ple de l´Ajuntament amb el vot favorable de deu membres (6 del PSC, 2 de JxCaT,1 de C's i 1 del PP),

que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen, amb l'abstenció del

membre d'ERC i amb el vot en contra de dos membres (1 de la FIC i 1 de la CUP, ACORDA:

Primer.- Aprovar inicialment els nomenclàtors i/o quadres d'infraccions a ordenances municipals en els

seus annexos  que s' adjunta com Annex 2

Segon.- Sotmetre a informació pública pel termini de 30 dies hàbils comptats a partir de l'endemà de la

seva publicació edictal  tant  al  Butlletí  oficial  de la  província com al  Diari  oficial  de la  Generalitat  de

Catalunya i als Taulers d´anuncis de la Corporació.Exhaurit el termini sense haver-se presentat cap tipus

d´al.legació i/o reclamació l´acord esdevindrà en definitiu sense necessitat d´ulterior acord, procedint-se a

la publicació íntegra del seu contingut aprovada definitivament.

Tercer.- Contra la publicació de l´aprovació definitiva d’aquest nomenclàtor es podrà interposar recurs

contenciosadministratiu davant de la Sala contenciosadministrativa del Tribunal Superior de Justícia de

Catalunya,  en  el  termini  de  dos  mesos  comptats  des  de  l´endemà  de  la  publicació  de  l´aprovació

definitiva, d´acord amb el que disposa l'article 112 de la Llei 39/2015, d' 1 d´octubre, del procediment

administratiu comú i de les administracions públiques i els articles 10.1 b), 25.1 i 46.1 de la Llei reguladora

de les jurisdicció contenciosadministrativa del 13 de juliol de 1998.

Quart.- Aquest  nomenclàtor  entrarà  en  vigor  l´endemà de  la  seva  publicació  al  Butlletí  oficial  de  la

província  de  Tarragona,  i  sempre  que  s'hagi  donat  compte  de  la  mateixa  a  l´Administració  de  la

Generalitat i hagi transcorregut el termini de 15 dies hàbils previst a l´art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d

´abril, de Bases de Règim Local.

 

Expedient 3888/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, de la proposta d'acord que presenta el grup
municipal de la CUP per a la municipalització dels serveis de neteja en equipaments i instal·lacions
municipals

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 1, En contra: 11, 
Abstencions: 1, Absents: 0

Vista la proposta d’acord que presenta el grup municipal de la CUP del següent contingut:

"Exposició de motius

Al novembre d’enguany finalitza el contracte de 3 anys que l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de

l’Infant té subscrit amb una empresa privada de neteja.

Segons  aquest  contracte,  l’Ajuntament  paga a  aquesta  empresa  la quantitat  de 312.000€  a  l’any  en

concepte  de  neteja  d'equipaments  culturals,  centres  educatius, mercats  i  equipaments  de  turisme,  i

equipaments de serveis centrals. També existeix un contracte, de menor quantia econòmica, amb una

altra  empresa  privada,  on alguna  partida  també  correspon  a  serveis  de  neteja.  A  més  d’aquestes

quantitats, també es compatibilitzen unes quantes desenes de factures per neteja a les dues empreses
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privades a càrrec de les arques municipals, les quals suposem, no estaven inclosos en els contractes

amb l’Ajuntament.

Segons el nostre parer, es tracta d’unes quantitats clarament desorbitades i insostenibles en vistes al futur

post-nuclear del municipi. Que els ingressos municipals es reduiran aproximadament un 50% quan tanqui

la  central  nuclear Vandellòs  II  és  una  evidència.  Molts  dels  grups  municipals,  equip  de  govern

inclòs, s’han  fet  seu  -almenys  verbalment-  aquest  concepte  de  futur  post-nuclear,  que nosaltres  vam

introduir per primer cop al municipi durant la campanya electoral del 2019.

Però  ningú  posa  a  la  pràctica  allò  que  forçosament  se’n  deriva:  la  necessitat de  reduir  despeses

municipals  que,  des  del  nostre  punt  de  vista,  s’han  de  concentrar en  tres  eixos:  municipalitzacions  i

remunicipalitzacions  de  les  externalitzacions  de serveis;  abandonament  de  les  obres  i  construccions

faraòniques;  i,  finalment,  deixar la  política  de  grans  esdeveniments  que  no  aporten  res  al  municipi  i

eliminar les festes continuades que es fan a l’estiu de cara a la galeria.

La  contractació  d’un  nombre  per  determinar  de  persones  dedicades  a la  neteja  de les  instal·lacions

municipal  a  temps  complert,  contractades  directament  per l'Ajuntament,  més  el  material  de  neteja

necessari, permetria estalviar una part considerable d’aquests més de 312.000 euros anuals. Està clar

que algun servei puntual, com ara la neteja de les pistes dels pavellons poliesportius, haurien de continuar

sent externalitzats mentre no es disposi de la maquinària necessària. Però això només suposaria una

petita part dels més de 312.000 € a l’any que es paguen actualment.

Aquesta proposta d’acord també té en compte la baula més feble de la cadena: les treballadores que

actualment presten aquest serveis per hores a través d’aquestes empreses que contracta l’Ajuntament.

Amb  aquesta  moció  també  pretenem dignificar  un  sector  professional  que  històricament  ha  estat

maltractat i menystingut per partida doble: per ser majoritàriament dones les que presten aquests serveis

i per  pertànyer a la  classe treballadora.  I  arribats  a aquest punt  no ens podem estar de recordar les

paraules de l’enyorada Maria Mercè Marçal: «A l'atzar agraeixo tres dons: haver nascut dona, de classe

baixa i nació oprimida. I el tèrbol atzur de ser tres voltes rebel».

Per tot això, es proposa l'adopció d'uns acords"

El Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP fa la següent explicació d'aquesta proposta:

"Aquesta proposta ja va ser presentada en l’últim ple en caràcter d’urgència, no va ser acceptada a debat

ni votació per l’equip de govern, i tornem a presentar-la ja que creiem que continua sent vàlida i urgent ja

que al novembre finalitzen els contractes de neteja amb les empreses corresponent.

Resumidament la proposta s’estructura en 4 punts bàsics:

-Proposta de municipalització del servei de neteja ja que aquest és un servei reiterat, prolongat, habitual i

continuo en el temps, i per tant, aquest hauria de ser assumit pel mateix Ajuntament. Estalviant-se, sota el

nostre parer, quantitats anuals desorbitades de diners superiors als 300.00€

-Aquesta proposta de municipalització, com altres presentades pel nostre grup municipal, s’emmarca dins
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del futur post-nuclear i la necessitat de reduir despeses municipals en vista a la reducció d’ingressos un

cop la central nuclear Vandellòs II deixi de funcionar.

-En la proposta remarquem que algun servei  puntual,  com ara la neteja de les pistes dels pavellons

poliesportius, haurien de continuar sent externalitzats mentre no es disposi de la maquinària necessària.

-Aquesta proposta també té en conte als treballadors i treballadores d’aquest sector i la dignificació del

seu  sector  professional.  Demanant  que  aquestes  s’incorporin  a  jornada  completa  a  la  plantilla  de

l’Ajuntament.

Per  tot  això,  proposem  al  ple  de  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  que  s’adoptin  els  acords

següents:

PRIMER. Abstenir-se,  quan finalitzi  al  novembre el  contracte  de l’Ajuntament  amb les empreses que

presten els serveis de neteja dels equipaments municipals, d’oferir la seva licitació pública.

SEGON.  Incorporar  a  jornada  completa  a  la  plantilla  de  l’Ajuntament,  en  nombre  suficient  segons

dictamini Serveis Tècnics, les treballadores que actualment estan prestant aquests serveis en nom de les

empreses privades, en condicions laborals i retributives equiparables a les que tenen les treballadores de

la brigada municipal. I si mitjançant aquest mecanisme no es cobreixen les places necessàries, convocar

un procés de selecció de personal."

Intervé  la Regidora Laia Martorell pel grup municipal de JxCaT manifestant: "No podem votar a favor

d’una proposta que aposta per una decisió sense substància i que careix d’un anàlisi fonamentat, almenys

alguna dada econòmica i  real que pugui sostenir aquest argument. No podem avalar aquest canvi de

model  de gestió  i  menysprear  tot  el  que això comporta,  com treure feina a les  empreses del  nostre

municipi,  families  d’aquest  municipi,  a  més  d’altres  inversions  que  s’haurien  de  fer  per  a  poder

desenvolupar aquestes tasques que preteneu municipalitzar."

Intervé la Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP: “Nosaltres votarem en contra d’aquesta moció

bàsicament  perquè  vas  contra  les  empreses  que  treballen  per  l’Ajuntament  i  sense  empreses  que

funcionen la roda, dius de treure aquestes empreses que treballen per l’Ajuntament incorporar-les dins el

de  la  plantilla  de  l’Ajuntament  això  jo  això  no  ho  entenc,  no  entenc  aquesta  reducció!  simplement

incrementarias el capítol u, per mi no te sentit aquesta moció  

Intervé la Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d'ERC manifestant:"Nosaltres hem votat en

contra de la moció per diferents aspectes en els quals no estem d´acord, i passaré a explicar-los: En

primer lloc, justifiqueu la demanda de la municipalització del servei de neteja sobretot per una qüestió de

caire econòmic, per tal d´aprimar les despeses per preparar-nos per al futur post-nuclear. Nosaltres ens

preguntem  si  heu  parlat  amb  els  tècnics  de  la  casa,  o  heu  mirat  els  plecs  de  clàusules  de  les

licitacions??? ERC si que ho hem fet,  i la veritat és que els beneficis per les empreses són més que

ajustats, heu de pensar que el 65% és per personal i productes, és el hi queda un marge d´un 15%, això

ho díem perquè els nostres veïns no es pensin que s´estan fent d´or aquestes empreses, quan parleu de

300.000€ a l´any.  Si  l´Ajuntament  assumís aquest servei,  ens costaria  molt  més car,  primer perquè l

´Ajuntament hauria de comprar maquinària adequada, formar a treballadors, infraestructura, etc… A més
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en el segon punt demaneu que s´incorpori als treballadors a jornada completa, per tant seria contractar 15

o 20  persones  a 8  hores  quan  realment no es  necessita.  És a  dir,  cada equipament  té  uns metres

quadrats i els tècnics calculen quantes hores es necessita, per exemple: l´Escola, Valdelors: 6h dia ( 2

dones), l´Escola Mestral; 23h diàries (4 dones). Si es contracta a jornada sencera, augmentaríem hores

que no es necessiten!!  Com hem d´assumir una cosa que no necessitem!! No és responsable estem

parlant de diners públics, si en un futur post-nuclear com podrem mantenir tant personal?? No seria una

gestió  eficient  dels  recursos.  En  segon  lloc,  també volem dir  que  el  segon  punt  “  incorporar.les  en

condicions laborals i retributives equiparables a les que tenen les treballadores de la brigada municipal…”,

tampoc estem gens  d´acord  segons  la  legislació vigent  a  aquest  personal  s´hauria  de respectar  les

condicions que tenen, això per començar i a més podríem entrar en un terreny molt pantanós, perquè una

subrogació podria entrar en conflicte amb la concurrència, algú ho podria impugnar i s´hauria de convocar

un concurs públic, aquest punt jurídicament no s´aguanta. Des d´ERC pensem que l´Ajuntament hauria de

vetllar en els plecs de clàusules quan fan la licitació que sigui el més justa possible, que vetlli perquè l

´empresa els hi doni estabilitat i formació, que ens consta que els tècnics així ho fan, i també que des de l

´Ajuntament es fes un seguiment més acurat d´aquestes treballadores, i que es tingui cura que aquestes

empreses respecten el compliment del contracte. I per finalitzar, voldríem dir que hem de recolzar les

empreses del municipi, i valorar la feina i l´esforç que fan, un exemple: ens consta que l´empresa de

neteja de l´Escola Mestral van els diumenges a netejar, sense cobrar-ho a l´ajuntament, a causa de les

obres de l´ascensor per tal que tots els dilluns l´Escola estigui neta. Dir que són empreses especialitzades

i que l´Ajuntament no ho és. Per tant, a nosaltres ens sembla correcte aquest model de gestió."

La Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC fa la següent explicació de vot:”Totalment d’acord 
amb la municipalització dels serveis,  nosaltres els primers, però podríem  començar pel servei de 
recaptació municipal, que per cert ja es feia des  del ajuntament, un servei que amb la contractació d’una 
o dues persones amb el reforç de l’actual plantilla es podria fer i que ens generaria una quantitat de 
ingressos, en aquest cas no despeses, bastant important.
O la gestió del subministrament d’aigua o dels residus aquí tqmbé ens estalviarem diners. Però és clar 
això consta de fer, ja que hi ha molts alcaldes i  regidors als consells d’administracions d’aquestes 
empreses.  Segur que ens en sortiríem, si ja es va fer es podria tornar a fer.
Ens abstenim en aquesta moció perquè tenim molts dubtes que totes les treballadores i treballadors 
d’aquestes empreses puguin passar a la plantilla de l’ajuntament o només algunes si totes tindran el 
mateix dret o si han de passar per algun procés de selecció i alguna de elles puguin estar excloses. Amb 
relació a les jornades parcials aprofito als grups municipals que els seus partits tenen representació al 
Parlament de Catalunya, al Congrés de diputats i al Senat perquè estudiïn els convenis d’algunes 
empreses i de alguns llocs de treball tots realitzats majoritàriament per dones perquè molts d’aquest 
convenis són més que denigrants per a les treballadores.

 
Per  l’Alcalde  es fa la següent explicació de vot:El vot del nostre grup serà contrari a la proposta que
presenteu perquè,  segons el  nostre  entendre,  la moció  adoleix d’un excessiu dogmatisme en el  seu
plantejament.
És evident que hi ha serveis que poden ser prestats directament per personal propi i d’altres en que
aquests  s’externalitzen.  Els  serveis  de  neteja  sempre  han  estat  externalitzats  per  tal  d’afavorir  la
professionalització i la millor prestació del servei.

Anteriorment aquest tipus de externalització es realitzava de forma directa, però ja fa molts anys que
aquest contracte és objecte d’una licitació en que hi intervenen molts professionals del consistori que són
els  que  realitzen la  proposta  a treure  a  concurs.  Tècnics que vetllen  especialment  per  les clàusules
socials i qualitatives adreçades a millorar la formació del personal.

Cal dir que atès els seus imports aquests plecs de condicions tècniques i administratives són publicats
fins i tot en les institucions europees i que mai han estat objecte de cap tipus d’al·legació.

També és cert que les empreses locals han estat  capaces de concórrer i  guanyar moltes d’aquestes
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licitacions perquè també han fet  un gran esforç  tècnic,  administratiu i  econòmic per lluitar  per  a que
aquestes concessions les poguessin portar a terme empreses locals.

Finalment, recordar que en aquests plecs es vetlla especialment per les condicions sociolaborals dels
treballadors del servei que, vull recordar, són subrogats amb independència del titular de l’empresa.

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 26 de setembre de 2022

El Ple de l'Ajuntament amb el vot en contra d'onze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 d'ERC, 1 de C's i 1

del  PP) que representen la majoria absoluta  del  nombre de tretze que legalment el  componen, amb

l'abstenció del membre de la FIC i amb el vot favorable del membre de la CUP, ACORDA:

Primer.- Desestimar la proposta d'acord exposada presentada pel grup municipal de la CUP.

 

Expedient 3906/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, de la proposta de resolució que presenten
els  grups  municipals  de  JxCaT,  PSC,  PP i  ERC per  instar  al  Govern  espanyol  a  garantir  que
ENRESA respecti el que es va acordar en relació amb l’Impost de Construccions, Istal·lacions i
Obres,  gravat  pels  Ajuntaments,  per  a  les  obres  que  realitzi  a  les  instal·lacions  de  centrals
nuclears

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 12, En contra: 0, 
Abstencions: 1, Absents: 0

Vista la proposta de resolució que presenten els grups municipals de JxCaT, PSC, PP i ERC del següent

contingut:

"Durant l'elaboració del 7è Pla General de Residus Radioactius (PGRR), l'esborrany del qual es va iniciar

el març de 2020 i en base a allò que estableix la Ley 27/2006 de 18 de juliol, el Ministeri per a la Transició

Ecològica i el Repte Demogràfic van realitzar consultes prèvies a les Administracions Públiques afectades

i a les persones interessades, i a l'octubre de 2020 va aprovar el document d'abast que ha servit de base

per a desenvolupar l'estudi ambiental estratègic del pla.

Tanmateix,  en  aquesta  fase,  el  Ministeri  no va  consultar  els  Ajuntaments  de  termes  municipals  amb

instal·lacions  nuclears  en  funcionament  i  amb  dipòsits  de  residus  radioactius,  els  quals  són  agents

directament  afectats  per  les  estratègies  que  es  defineixen  al  7è  PGRR.  En  són  exemples  clars

l'Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant i Ascó, termes municipals que alberguen tres de les cinc

centrals nuclears a Espanya.

Així mateix, també s'han detectat actituds de resistència per part d'ENRESA a l'hora d'haver de complir

amb les responsabilitats tributàries municipals en matèria d'obres a les centrals nuclears. La disposició

final novena de la Ley 7/2021, de 20 de maig, de Canvi Climàtic i Transició Energètica va introduir l'Art. 38

bis a la Ley 25/1964, de 29 d'abril, d'Energia Nuclear, el qual estableix que les obres que, en execució del

Pla General de Residus Radioactius, ENRESA hagi de dur a terme per a la prestació del servei públic

essencial que té encomanat, constitueixen obres públiques d'interès general. No obstant això, durant el

passat mes de maig, ENRESA va recórrer la liquidació de l'ICIO d'unes obres a la instal·lació de El Cabril

a Hornachuelos, al·legant que les obres són de remodelació d'obres públiques ja existents i que les obres

d'interès general que realitza ENRESA no estan subjectes a llicència prèvia, per tant no concorre el fet
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imposable de l'ICIO.

Considerem que  les  al·legacions  per  part  d'ENRESA per  a  evitar  complir  amb les seves  obligacions

tributàries municipals i el comportament que el Ministeri per a la Transició Ecològica i el Repte Demogràfic

ha mostrat durant la fase de consultes del 7è PGRR, discriminant els ajuntaments, no compleixen amb la

Ley 27/2006, de 18 de juliol, l'Article 19 de la Ley 21/2013, de 9 de desembre, l'Article 38 bis de la Ley

25/1964,  de  29  d'abril,  d'Energia  Nuclear,  ni  el  Dictamen de  l'advocacia  del  Consell  d'Estat,  d’1  de

setembre de 2021, relatiu a si la reforma a l'Art. 38 bis de la Ley 25/1964, de 29 d'abril d'Energia Nuclear

té  alguna  incidència  sobre  l’impost  de  Construccions,  Instal·lacions  i  Obres  que  puguin  liquidar  els

ajuntaments.

És  per  tot  el  que  s’ha  exposat,  que  els  grups  municipals  de Junts  per  Catalunya,  el  Socialistes  de

Catalunya, PP i ERC proposem al Ple de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, l’adopció dels

següents ACORDS:

1. Que l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant prengui totes les mesures per a que ENRESA

efectuï el pagament de l’impost de Construccions, Instal·lacions i Obres per les obres que realitzi a les

instal·lacions de la nostra central nuclear.

2. Exigir al Govern espanyol que compleixi amb la resolució del mencionat Dictamen de l'advocacia de

Consell d'Estat, d'1 de setembre de 2021, el qual concloïa que l'Article 38 bis de la Ley 25/1964, de 29

d'abril d'Energia Nuclear no ha alterat el règim de control urbanístic municipal de les obres a les quals es

refereix l'article, per tant no ha suprimit el control preventiu municipal (siguin llicències o conformitat prèvia

equivalent),  i  com  a conseqüència,  els  Ajuntaments  podran  gravar  l'impost  de  Construccions,

Instal·lacions i Obres.

3.Comunicar aquest acord al President del Gobierno de España, a la Vicepresidenta tercera del Gobierno

de España i Ministra per a la Transició Ecològica i el Reto Demográfico, a la Secretaria d’Estat d’Energia,

al President d’ENRESA i als Grups Parlamentaris del Congres dels Diputats i del Senat, a les Comunitats

Autònomes afectades per aquesta decisió, al Parlament de Catalunya i a l’associació AMAC per a que ho

traslladi als altres ajuntaments associats.

 4. Traslladar l’adopció d’aquests acords a tots els vilatans del municipi de Vandellòs i l´Hospitalet de l

´Infant."

Es formulen intervencions de Regidors:

Pel Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP es manifesta:”Primer de tot entenem que

aquesta proposta està relacionada amb la que el nostre Grup Municipal vam presentar al ple del mes de

desembre de 2019, on demanàvem incrementar els ingressos municipals de les empreses energètiques

ubicades al municipi. Una proposta a la que l’equip de govern (PSC’s) ens hi vau votar en contra.

En segon lloc, lamentem que els grups proponents d’aquesta moció, quan es tracta d’instal·lacions radio-
actives, només presenteu propostes relacionades amb termes monetaris i mai, que sapiguem, heu pre-
sentat cap moció per demanar millores en la seguretat o actuar com acusació davant incidents que han 
patit les centrals nuclears. En aquest sentit, el nostre grup municipal vam presentar una moció el mateix 
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ple del desembre de 2019, on demanàvem una sèrie d’acords per garantir el compliment de les màximes 
mesures de seguretat de la Central Nuclear Vandellòs II. L’equip de Govern municipal també ens h vau 
votar en contra.

Entrant al detall de la moció en sí, primer de tot dir que el primer punt de l’acord és sobrer, doncs demanar
que l’Ajuntament prengui totes les mesures per a que ENRESA efectuï el pagament de l’Impost d’Obres 
(ICIO), és una qüestió que el govern municipal hauria de fer d’ofici. O és que cada cop que es detecta un 
impagament de l’ICIO s’ha de passar per ple?
Entre les obligacions d’un equip de govern municipal hi ha la de vetllar pel cobrament dels impostos muni-
cipals, i més quan es tracta de les instal·lacions energètiques que hi ha instal·lades al municipi.

El segon punt que demana exigir al Govern espanyol el compliment de la Llei, és absurd i una pèrdua de 
temps. El Govern espanyol és ara mateix en mans del PSOE, i ERC que li dona suport. Si no us respec-
ten ni els vostres propis partits...malament.

A més, si es considera que el Govern espanyol no està complint la Llei, i els vostres partits no us fan cas,

el que ha de fer l’Ajuntament és presentar una denúncia contra el Govern, i deixar-se d’estar d’exigir,

instar,  i  subterfugis varis. Avui  mateix l’equip de Govern porteu una proposta per concretar el  quadre

d’infraccions en les ordenances municipals. La mateixa determinació, o més us demanem per apuntar cap

a dalt.

Per la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxcAT es manifesta: “AL PLE GENER 2022

VAM TRACTAR UNA moció presentada pels grups municipals (PSC,JxCaT,FIC,Cs i PP) davant la decisió

de l’Estat Espanyol de construir emmagatzematges per al combustible gastat de les centrals nuclears en

les instal.lacions de la central per temps indefinit.

Una  moció  relacionada  i  conseqüència  per  la  qual  avui  tractem aquesta  moció.  (  ja  que  ENRESA
comença a fer-se el ronso alhora de pagar ICIO (l’impost de Construccions, Instal.lacions i Obres) de les
obres que fa a les centrals nuclears.

La modificació de la Llei Nuclear, inclosa en la Llei de canvi climàtic y transició energètica va declarar
aquest tipus d’obres com obres d'interès general. El nostre GRUP-JUNTS ja vàrem avisar ( Senat i aquí
en un programa –Ricard Portaveus i al Ple del 2022) que el concepte interés

general ens podria portar problemes i per desgracia no ens vàrem equivocar.

“Amb el pretext d’interés general poden minar l’autonomia local” i això és el que volen fer ara, carregar-se
l’autonomia local. L’esmena que al seu dia va presentar ERC no protegia ni protegeix l’autonomia local.

I això afecta directament al futur dels nostre municipi, ja que ens condemna a suportar l'emmagatzematge
dels residus d’alta activitat per un llarg, MOLT LLARG període de temps. JUNTS ens rebel.lem en contra
de  les  polítiques  de  fets  consumats  en  la  gestió  dels  residus  radiatius.  I  també ens  rebel.lem a  la
resistència d’ENRESA alhora de complir amb les responsabilitats tributaries municipals en materia d’obres
a les centrals nuclears.

Per aquest motiu vam elaborar aquesta moció, “per instar al Govern espanyol a garantir que ENRESA
respecti el que es va acordar en relació amb l’Impost de Construccions, Instal•lacions i Obres, gravat pels
Ajuntaments, per a les obres que realitzi a les instal•lacions de centrals nuclears”, en la qual si han sumat
tots els grups, per denunciar aquest fet, posar fre i fer actuacions per a que això no passi.

Ho faem, aqui al Ple de l’Ajuntament, al Parlament, al Senat i al Congres del Diputats i on faci falta per
assegurar que el bé pel nostre municipi.”

 

La Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manifesta:
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“Fets com aquest no són nous. I aquí es demostra qui té el poder real: l’Ibex 35.

Això és vell i molts recordaran que anys passats quan es van produir conflictes similars algunes empreses

feien  filibusterisme  jurídic  per  no  pagar  impostos  establerts  i  així  pressionar  econòmicament   els

ajuntaments.

Tot i així no podem passar per alt que aquest problema  ens ve donat per la incompetència, la negligència
i la incapacitat dels successius governs espanyols de no fer allò que diu la llei, un  ATC, magatzem
temporal  centralitzat. Aquest  tipus d’instal·lacions,  segons molts  experts,   tenen com a avantatja  la
reducció significativa d’instal·lacions nuclears, davant el que fem actualment que són els ATI magatzem
temporal individualitzat, perquè un ATC optimitza els recursos tant humans com econòmics , destinats a la
seguretat física i radiològica dels residus. 
Però bé com estem en un  estat partitocràtic i el gran interès dels partits és guanyar eleccions i assolir el
poder, tot el que fa olor a perdre vots és repudiat, important-los-hi ben poc el benestar de la ciutadania.”

Pel Regidor Tomàs Diaz pel grup municipal de C’s es manifesta que el seu vot també serà a favor perquè

els impostos s´han de recaptar a l’Ajuntament.

Per l’Alcalde s’afegeix: “Només afegir que des de la Comunitat  de Municipis Nuclears (COMUN) s’ha

encarregat un dictamen a un lletrat del Consejo de Estado per demandar judicialment a ENRESA.”

 

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 26 de setembre de 2022.

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de dotze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1

d'ERC, 1 de C's i 1 del PP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el

componen, i amb l'abstenció del membre de la CUP, ACORDA:

Primer.Que  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant  prengui  totes  les  mesures  per  a  que

ENRESA efectuï  el  pagament de l’impost  de Construccions,  Instal·lacions i  Obres per  les obres que

realitzi a les instal·lacions de la nostra central nuclear.

Segon. Exigir al Govern espanyol que compleixi amb la resolució del mencionat Dictamen de l'advocacia

de Consell d'Estat, d'1 de setembre de 2021, el qual concloïa que l'Article 38 bis de la Ley 25/1964, de 29

d'abril d'Energia Nuclear no ha alterat el règim de control urbanístic municipal de les obres a les quals es

refereix l'article, per tant no ha suprimit el control preventiu municipal (siguin llicències o conformitat prèvia

equivalent),  i  com  a conseqüència,  els  Ajuntaments  podran  gravar  l'impost  de  Construccions,

Instal·lacions i Obres.

Tercer.Comunicar aquest acord al President del  Gobierno de España, a la Vicepresidenta tercera del

Gobierno de España i Ministra per a la Transició Ecològica i el Reto Demográfico, a la Secretaria d’Estat

d’Energia, al President d’ENRESA i als Grups Parlamentaris del Congres dels Diputats i del Senat, a les

Comunitats Autònomes afectades per aquesta decisió, al Parlament de Catalunya i a l’associació AMAC
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per a que ho traslladi als altres ajuntaments associats.

 Quart. Traslladar l’adopció d’aquests acords a tots els vilatans del municipi de Vandellòs i l´Hospitalet de l

´Infant."

 

Expedient 3910/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, de la moció que presenten els grups 
municipals del PSC, C’s i PP sobre el Fons de Transició Nuclear

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 10, En contra: 3, 
Abstencions: 0, Absents: 0

 

Vista la moció presentada del següent contingut literal:
"El dos de desembre de 2021, la Generalitat va crear el Fons generat amb l’afectació parcial dels 
ingressos relacionats amb l’activitat de producció, emmagatzematge i transformació d’energia elèctrica 
nuclear, derivats de l’impost sobre les instal·lacions que incideixen en el medi ambient.
Aquest nou impost conegut com Fons de Transició nuclear està donat amb 120 M€/any, dels quals està
previst  que  el  20%  dels  mateixos,  és  a  dir,  que  24  M€/any  vagin  destinats  al  desenvolupament
socioeconòmic i la transició energètica justa dels territoris afectats.
El Fons fou presentat públicament el 2 de desembre de 2021 en un acte presidit pel Conseller d’Empresa
i  Treball  i  la  Consellera  d’Acció  Climàtica,  Alimentació  i  Agenda Rural,  on també hi  eren presents  6
presidents dels consells comarcals del territori, però cap representat dels ajuntaments afectats.
Més endavant, el 3 de març de 2022, es va celebrar una primera reunió a Tarragona. En aquesta reunió
es va informar de la planificació prevista als diferents agents polítics, econòmics i  socials del  territori.
Entre ells hi eren presents els municipis de l’anomenada zona I, situats en un radi de 10 km dels reactors
nuclears.
Posteriorment, el Govern va obrir el procés participatiu preceptiu sobre la consulta prèvia a l’elaboració
d’un projecte de decret pel qual es regularà el reglament del Fons. Aquest període tenia una durada entre
el 10 de maig i el 10 de juny de 2022.,
Sobre  la  plantilla  que  va  publicar  el  Departament  d’Empresa  i  Treball,  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet  de l’Infant  a  través  de  la  Mancomunitat  d’Iniciatives  per  al  Desenvolupament  Integral  del
Territori (MIDIT), va presentar un documents amb un total de 10 propostes.
Aquestes propostes feien èmfasi, entre d’altres aspectes, en la necessitat d’ampliar aquest Fons fins el
50% de l’impost, concretar els criteris distributius d’aquestes recursos i que es tingués en compte la tasca
realitzada pels  agents  de desenvolupament  local  feta fins  a dia d’avui.  En  el  nostre  cas,  la  MIDIT i
IDETSA.
Les propostes foren contestades en data 30 de juny pel Departament a través de la Secretaria d’Empresa
i Competitivitat en el sentit que es valoraven positivament les aportacions i que es tindrien en compte en
la redacció del reglament.
En la darrera reunió celebrada a Ascó amb data 6 de juliol es va avançar un calendari de treball, en el que
es determinava, sense concretar, que es podrien tramitar al·legacions durant l’estiu, projectes al setembre
i a l’octubre es volia comptar amb un Pla d’Actuació.
D’acord al que es va tractar, l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant va aprovar en la seva Junta
de Govern del passar 2 d’agost unes propostes d’esmena a l’esmentat reglament.
Per  altra  banda,  en la sessió  parlamentària del  passat  22 de juliol,  el  grup parlamentari  del  PSC va
presentar una moció negociada amb En Comú Podem i la CUP per augmentar aquest percentatge fins al
50%. Proposta que va ser rebutjada amb els vots en contra d’ERC, Junts i Vox.
L’argument  emprat  pel  conseller  Torrent  fou  la  nul·la  inversió  de  l’Estat  en aquest  territoris.  Aquesta
informació és incorrecta, ja sia per desconeixement o per simple ignorància en les qüestions nuclears per
part del Govern de la Generalitat.
Els  municipis  de  les  àrees  nuclears  poden  accedir  des  de  fa  molts  anys  a  diferents  convocatòries
promogudes pel Ministerio d’Interior mitjançant la Direcció General de Protecció Civil. Des de 2015, el
Ministerio per a la Transició Ecològica i el Repte Demogràfic a través de l’Ordre Ministerial IET/458/2015
d’11 de març, disposa d’unes assignacions als municipis de l’entorn de les centrals nuclears per a la
realització de projectes de cofinançament adreçats a la diversificació econòmica del territori en càrrec al
Pla General de Residus Radioactius.
Pel que fa a l’Instituto de la Transición Justa, aquest organisme treballava tradicionalment per minimitzar
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el tancament de les centrals tèrmiques de carbó i reduir l’impacte sobre l’ocupació d’aquests centrals.
L’acció de l’AMAC ha fet que s’incorporessin a aquest procés les centrals nuclears tancades i les seves
zones d’influència: Zorita (2006) que està acabant el seu desmantellament total i Garoña (2011) que ha
d’iniciar aquest procés properament.
 Proposta d’Acord:
D’acord amb tot l’exposat,  demanem que el  ple de l’Ajuntament de Vandellòs i  l’Hospitalet de l’Infant
aprovi uns acords"
 
Es formulen intervencions de varis Regidors:
Pel Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP es fa la següent intervenció: “Des del Grup
Municipal de la CUP_AMUNT considerem que destinar 20% del cànon com planteja la Generalitat és en
primer lloc una manca de respecte cap als territoris nuclears, que son els que suporten els impactes
ambientals que grava aquest Fons. Igualment, ens sembla insuficient el que proposa aquesta moció, de
situar-ho en un 50%. Si el que grava l’impost que nodreix el Fons és l’impacte ambiental de les centrals
nuclears,  és obvi  que aquest impacte  és major quan més aprop s’està  de les instal·lacions.  Fent  un
analogisme amb el cànon nuclear que gestiona ENRESA i que grava l’impacte dels residus radioactius, oi
que aquest cànon només el reben els municipis afectats?

En aquest sentit, creiem que s’ha d’incrementar la distribució del Fons fins al 90% per als municipis afec-
tats, i que la Generalitat és pugui quedar un 10% en concepte de gestió del mateix, tal com succeeix quan
administracions locals tenen delegada la recaptació d’impostos a ens com ara les Diputacions.

En segon lloc, creiem que el Reglament del Fons de Transició Nuclear ha de servir per finançar mesures
finalistes que contribueixin a la millora del medi ambient, doncs el fet imposable de l’impost que nodreix el
fons és l’impacte ambiental de les centrals nuclears. Si es volen finançar mesures per a la diversificació
econòmica el que s’hauria de fer és crear un impost a les nuclears que gravi precisament el seu impacte
socioeconòmic negatiu.

En relació a la gestió d’aquest fons creiem que qui l’hauria de rebre son el conjunt del teixit institucional,
associatiu i econòmic dels territoris afectats, com ara Ajuntaments, entitats, i petites i mitjanes empreses
dels municipis. Tal com està redactat actualment el Reglament pràcticament només hi podran accedir
grans empreses donat que les condicions que es marquen son molt difícils de complir per Ajuntaments,
entitats, i petites i mitjanes empreses.

Per tot l’exposat anteriorment, el nostre grup ha presentat unes esmenes a la proposta que hem registrat
formalment i dirigit al grup del PSC com a promotor de la proposta. Concretant:

• Esmena de modificació del 1r.punt:

1r. Demanar al departament d’Empresa i Treball que inclogui en el reglament del Fons de Transició Nu-
clear un article que estableixi que el percentatge a aplicar serà del 90% de l’esmentat Fons. –No el 50%
com contempla la proposta-

• Esmena de modificació del punt 3r punt:

3r. Que el reglament determini que el fons sigui únicament gestionat per ajuntaments, entitats locals o su-
pralocals, organismes vinculats als municipis, i petites i mitjanes empreses dels municipis afectats, de for-
ma finalista per a projectes de preservació de l’entorn natural, la potenciació del sector agrícola i rama-
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des, la gestió forestal, la prevenció d’incendis forestals, la implantació d’energies renovables en espais al-
terats, i mesures de mitigació i adaptació al canvi climàtic.

Des del grup del  PSC ens proposen la transacció d’aquest 3r punt incorporant el següent redactat a
l'acord:
Afegint-hi :
“així com projectes en sectors que contribueixin a la diversificació econòmica i que siguin sostenibles des
del punt de vista econòmic, social i mediambiental, com la potenciació del sector agrícola i ramader o el
turisme sostenible."

La transacció que presenta el PSC en aquest punt 3, ens sembla acceptable, i estem d’acord, però per la
seva part no s’accepta l’esmena 1 que hem presentat (“Que el percentatge a aplicar sigui del 90% i no del
50%”), que nosaltres creiem bàsica. 

Incrementar la distribució del Fons fins al 90%  en contra del 50%, per nosaltres és primordial, entenedor i
lògic. Ja que creiem que els municipis afectats per nuclears haurien de rebre el màxim d’aquest impost.

Agraïm la voluntat d’acord al PSC, però el nostre vot serà en contra.”

Per la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC es manifesta:
“Nosaltres hem llegit aquesta moció amb molt deteniment i clar que volem que el territori sigui retribuït per
la instal·lació de una nuclear per també creien que les coses no s’han fet gens bé per aconseguir aquest
50% que reclameu. Aquesta  moció sembla que estigui feta  amb més una visceralitat política i no tant per
un interès territorial.

 
Aquestes coses no s’han de lluita amb una moció de cara a la galeria per què així no s’aconsegueix quasi
res.

 
El 3 de març de 2022, es va celebrar una primera reunió a Tarragona. En aquesta reunió es va informar
de la planificació prevista als diferents agents polítics, econòmics i socials del territori. Entre ells hi eren
presents els municipis de l’anomenada zona I, situats en un radi de 10 km dels reactors nuclears.
Com va reclamar el nostre alcalde en aquella reunió o va defensar  les inversions al nostre municipi? QUÈ
VA DIR? QUINES PROPOSTES VA FER?...

 
Sobre  la  plantilla  que  va  publicar  el  Departament  d’Empresa  i  Treball,  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet  de l’Infant  a  través  de  la  Mancomunitat  d’Iniciatives  per  al  Desenvolupament  Integral  del
Territori (MIDIT), va presentar un document amb un total de 10 propostes.

 
Vostès ens demanen que aprovem aquesta moció però el cert és que no disposem d’aquest document
d’aquestes deu propostes,  i és evident doncs, queno sabem quines són.

 
Aquestes propostes feien èmfasi, entre d’altres aspectes, en la necessitat d’ampliar aquests Fons fins el
50% de l’impost, concretar els criteris distributius d’aquests recursos i que es tingués en compte la tasca
realitzada pels  agents  de desenvolupament  local  feta fins  a dia d’avui.  En  el  nostre  cas,  la  MIDIT i
IDETSA.

 
Perfecte,  digui’m quina ha sigut aquesta tasca que hem de tenir en compte. 

 
Per  altra  banda,  en la sessió  parlamentària del  passat  22 de juliol,  el  grup parlamentari  del  PSC va
presentar una moció negociada amb En Comú Podem i la CUP per augmentar aquest percentatge fins al
50%. Proposta que va ser rebutjada amb els vots en contra d’ERC, Junts i Vox.
Si aquesta moció ja va ser rebutjada  al Parlament no sé que podem fer. Pot ser que ens ho arreglaran
des de Madrid

 
L’argument emprat  pel  conseller Torrent fou la nul·la inversió de l’Estat  en aquests territoris.  Aquesta
informació és incorrecta, ja sia per desconeixement o per simple ignorància en les qüestions nuclears per
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part del Govern de la Generalitat.
 

Quines inversions ha fer l’estat al nostre territori que ni el passeig marítim que és seu el volen arreglar.
 

Els  municipis  de  les  àrees  nuclears  poden  accedir  des  de  fa  molts  anys  a  diferents  convocatòries
promogudes pel Ministerio d’Interior mitjançant la Direcció General de Protecció Civil. Des de 2015, el
Ministerio per a la Transició Ecològica i el Repte Demogràfic a través de l’Ordre Ministerial IET/458/2015
d’11 de març, disposa d’unes assignacions als municipis de l’entorn de les centrals nuclears per a la
realització de projectes de cofinançament adreçats a la diversificació econòmica del territori en càrrec al
Pla General de Residus.
La diversificació econòmica,  laboral i l’ocupació estructural. 
L’ocupació estructural  es genera amb el sector primari(autònoms), secundari i empleats públics.  
Aquí, a banda del sector energètic, quantes empreses i quants lloc de treball  del sector secundari tenim?
Què fem por atraure aquest tipus d’empresa?
Tenim realment una regidoria de promoció econòmica que té clar tot això?
Ja fa molt de temps que s’ha arribat a un pacte no escrit que determina que a Europa el sector primari es
desplaci al Magreb i Sud-Amèrica i l’Orient mitjà, i que el sector secundari el tinguem localitzat a la Xina i
Corea,  sobre  tot.  Per  tant  o  som més  imaginatius  o  el  nostre  país  serà  incapaç  de  crear  ocupació
estructural. 
Quines son els projectes que ha presentat vostè, per la implantació al municipi en aquets sectors com ha
defensat vostè el nostre territori ? 
Com ha actuat davant de la Generalitat per reclamar aquest fons?
Això no s’arregla amb una moció,  60 milions d’euros per el territori es defensen anant allà i reclamar-los
amb tota la energia i amb tota l’argumentació i portant les coses ja fetes i aconseguides i no amb una
moció que quedarà amb sac trencat  perquè sé que altres municipis i altres territoris han presentat els
seus  projectes.

 
 

 Per la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCAT es manifesta:
“Com  més  diners  tinguem  per  poder  destinar  al  desenvolupament  socioeconòmic  i  a  la  transició
energètica justa del  nostre  municipi  millor,  per tant  no serem JUNTS qui  a nivell  municipal  frenarem
aquesta demanda d’aconseguir més diners per Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant encara que al Parlament
el vot, de JUNTS, fos diferent.
Nosaltres celebrem la creació dels Fons de Transició Nuclear i també estem a favor de que els Fons de
Transició Nuclear, és a dir el 50% dels Fons sigui pels territoris afectats i no un 20% que es el que es
proposa  des  del  Departament  d’Empresa  i  Treball.  Junts  apostem per  a  que  es  vetlli  per  l’equilibri
territorial, invertint directament en els territoris on s’han generat els recursos”

La Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d’ERC manifesta:

ERC hem votat en contra de la moció no pel percentatge que demaneu sinó perquè que aquest tema s'ha
de debatre dins de la Comissió del Fons no en un ple de l'Ajuntament, és una moció al nostre entendre de
precampanya. I ho diem així perquè l´equip de govern en cap moment ens ha demanat parer a les altres
formacions  polítiques  ni  tampoc  ens  ha  convocat  a  cap  reunió  per  poder  treballar  conjuntament  les
possibles  al.legacions  al  reglament,  Ens  al  contrari,  l'equip  de  govern  va  presentar  unes  propostes
d'esmena el 2 d´agost, sense fer-nos cap consulta. 

Però ara si que interessa tractar-ho al Ple amb les altres formacions i a més ens van demanar si ens hi 
volíem sumar! 

A més. és una mostra de desmerèixer el treball que s'està fent des del Govern de la Generalitat, és una 
moció del tot polititzada pel PSC i que denigra la feina del Conseller d'Empresa i Treball titllant-lo 
pràcticament d´ignorant. Ens sembla un to molt lamentable i de baix nivell.

 El Fons de Transició Nuclear per una transició justa, és un procés que afecta a Territoris que com a 
conseqüència de la transició energètica veuran afectada greument la seva econòmica i el seu futur. Volem
fer diferents aproximacions al respecte. - Que fa Europa? - Que fa Espanya? - Que fa Catalunya? - Que 
fan els socialistes? 
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Que fa Europa?

 La Comissió Europea va crear fa anys una sèrie de mecanismes per afavorir la transició econòmica i 
social de les zones que es veuen afectades pel tancament de mines de carbó, pel tancament de centrals 
tèrmiques o nuclears. 

Europa posa a disposició dels Estats europeus el Mecanisme per una Transició Justa, que pretén 
mobilitzar uns 100.000 milions d’euros entre el 2021 i el 2027. 

Que fa Espanya?

 ● El Govern espanyol està vehiculant aquests fons europeus mitjançant el Ministerio para la Transición 
Ecològica, i per fer-ho, desplega els anomenats Convenios de Transición Justa. Avui, hi ha 16 convenis 
de transició justa en desenvolupament per part del Ministeri, afecten a 7 comunitats autònomes i 184 
municipis.

 A la web del Instituto para la Transición Justa pots identificar fins a 550 milions destinats als convenis de 
transició justa només al 2021.

 ● Dos d´aquests Convenis van adreçats al tancament de dos centrals nuclears espanyoles. - La Central 
Nuclear de Garoña va tancar al 2012. Fa 10 anys. - La Central Nuclear de Zorita va tancar al 2006, fa més
de 15 anys. 10 i 15 anys després del seu tancament, estan en procés de signar el conveni per la transició 
justa. El Ministerio ha signat protocols, ha fet processos participatius, ha redactat els informes de 
caracterització i diagnosi el juliol del 2021 a Garoña, i l’agost del 2021 a Zorita. No esn consta que hagin 
signat els convenis encara 10 i 15 anys després del seu tancament. 

Més coses que fa l’Estat espanyol: 

● Recorre el fons de transició nuclear que aprova Catalunya davant del Tribunal Constitucional al 2015 i al
2017. 

● Recapta 300 milions en impostos de la producció elèctrica a les centrals nuclears, i 468 pels residus 
radioactius generats

 Que fem a Catalunya?

 Les 3 plantes catalanes han de tancar entre el 2030 i el 2035. Entre 8 i 13 en funció de cada reactor.

 ● El Parlament va aprovar el primer impost i  el primer fons nuclear per preparar econòmicament els
territoris  afectats  al  2015.  Poc  després  que  Alemanya  decidís  de  cop  tancar  la  majoria  de  centrals
nuclears després de l’accident del 2011 de Fukushima. Llavors creàvem un fons nuclear de 6 milions
anuals. El Govern de l’Estat el va recorre i el TC el va tombar. Al 2017 vam intentar-ho de nou, amb el
mateix  resultat.  I  a  la  tercera  va  la  vençuda  sembla.  I  incrementem  el  fons  dels  6M  als  24M.  El
multipliquem per quatre.

 ● Que més fa Catalunya. El Secretari d’Empresa ha fet dos reunions amb el territori per consensuar el 
reglament. Una primera reunió a Tarragona al mes d’abril, i una segona a principis de juliol a Ascó i una 
altra que es farà properament al nostre municipi.

 ● Catalunya invertirà a les comarques afectades 300 milions d’euros abans del tancament de les 
centrals, al marge dels diners que puguin venir d’Europa. 

Que fan els socialistes?

 On governen preparen plans de transició 10 i 15 anys després de tancar les nuclears. Els plans de 
transició justa que ha d’impulsar el Govern espanyol per les 7 centrals que avui operen a l’Estat, 3 a 
Catalunya, ni estan ni se’ls espera. Al País Valencià, on tenen la presidència de la Generalitat, Cofrentes 
tancarà al 2030. Res de res. A Extremadura, on tenen la presidència del govern autonòmic, les dos 
centrals Almaraz tancaran al 2027 i 2028. Res de res.

 Al 2018 quan el PSOE arriba al Govern espanyol vam intentar que retires el contenciós davant del TC, i 
no va passar. El TC ho va tombar. Per tant, us demanem coherència, tant al PSC com al PSOE a Madrid. 

Per tant, dit això volem saber quins projectes pensa presentar l'equip de govern? Dir que també ens 
agradaria poder participar en aquest procés, pensem que els grups de l'oposició representem una gran 
part de l´electoral i també podem dir la nostra. I ja per finalitzar la meva intervenció voldríem dir que hem 
de treballar plegats pel bé del territori, i dins de la Comissió és el lloc idoni per fer-ho, no en aquest Ple. 
Catalunya som el primer territori de l’Estat que assumim la responsabilitat sobre les futures generacions 
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postnuclears, i ens sentim orgullosos.

També comenta que s’ha d´anar a les reunions de la Comissió amb una actitud constructiva i propositiva i 
no intentar convocar rodes de premsa per criticar la gestió del Fons.”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 26 de setembre de 2022.
 
El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de deu membres (6 del PSC,  2 de JxCaT, 1 de C's i 1 del PP) 

que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i amb el vot en 

contra de tres membres (1 de la FIC, 1 d'ERC i 1 de la CUP), ACORDA:

 
Primer.- Demanar al departament d’Empresa i Treball que inclogui en el reglament del Fons de Transició 

Nuclear un article que estableixi que el percentatge a aplicar serà del 50% de l’esmentat Fons.

Segon.- Vetllar per l’equilibri territorial del país, demandant que la resta dels recursos generats a càrrec

d’aquest Fons siguin invertits directament pels diferents departament de la Generalitat en els territoris on

s’han generat aquests recursos.

Tercer.- Incorporar  en  el  reglament  la  possibilitat  que  els  municipis,  entitats  de  creació  voluntària,

organismes vinculats als municipis i entitats supralocals puguin presentar projectes adreçats a afavorir al

diversificació econòmica, el desenvolupament sostenible i la generació d’ocupació estructural.

Quart.- Considerar  que  alguns  d’aquests  ajuts  i/o  subvencions  es  puguin  realitzar  de  forma

mancomunada i/o en regim de cofinançament.

Cinquè.- Comunicar  l’adopció  d’aquests  acords  al  Parlament  de  Catalunya,  als  grups  polítics  de

l’esmentat Parlament, al Departament d’Empresa i Treball, als mitjans de comunicació local i als ciutadans

del municipi.

 

 

ÀREA DE SERVEIS A LES PERSONES

Expedient 3886/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, de la Moció que presenta el grup municipal 
d'ERC en defensa de la crema de restes vegetals als camps de conreu

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 12, En contra: 0, 
Abstencions: 1, Absents: 0

Abans de transcriure la moció presentada per la Regidora Esmeralda Saladié es fa la següent explicació

de la mateixa:

La moció que presentem és per a ”defensar que els pagesos puguin continuar fent de manera segura les

cremes de restes vegetals agràries i silvícoles als seus propis camps de conreu, com tota la vida s’ha fet”.

El Congrés de Diputats, va aprovar el passat mes de desembre, la “Ley 7/2022, de 8 de abril, de residuos

y suelos contaminados para una economía circular”, la qual en el seu Article 27 limita i prohibeix la crema

de  restes  vegetals.  L’article  al  qual  es  fa  referència  especifica  que  “amb  caràcter  general,  no  està
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permesa la crema de residus vegetals generats en l’entorn agrari o silvícola. Només podrà permetre’s la

crema d’aquests residus amb caràcter excepcional, sempre que compti amb la corresponent autorització

individualitzada  que  permeti  aquesta  crema,  per  raons  de  caràcter  fitosanitari  que  no  sigui  possible

abordar amb un altre tipus de tractament...”.  A més la llei espanyola demana que les restes vegetals

generades a l’entorn agrari o silvícola tinguin un reciclat biològic mitjançant el seu piconatge o trituració.

₂“Ara s’haurà d’utilitzar maquinària, amb el consum de combustibles fòssil i generació de CO  que suposa,

per fer una acció que tota la vida s’havia fet mitjançant la crema manual controlada i segura al mateix tros;

afegint-hi així a molts pagesos uns costos econòmics de més, per l'adquisició o lloguer de la maquinària

de trituració; i també en altres casos pel trasllat de les restes vegetals a centres de piconatge". Per no

parlar dels costos que generarà als pagesos, sobretot els petits i persones que s’hi dediquen a temps

parcial, el fet d’haver d’adquirir o llogar maquinària per fer una acció que tota la vida han fet mitjançant la

crema manual controlada i segura. A més “la normativa espanyola no preveu cap termini d’adaptació ni

cap ajuda que permeti  als afectats la compra de maquinària, i  per tant a  moltes petites explotacions

segurament s’acumularan grans quantitats de restes vegetals sense triturar ni cremar, que poden acabar

derivant en problemes fitosanitaris, especialment de fongs i insectes barrinadors; o bé en un augment del

perill d’incendis en conreus, envoltats de bosc”. El Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda

Rural de la Generalitat de Catalunya s’ha mostrat contrari  a aquesta mesura recollida a la Llei i  està

intentant cercar solucions jurídiques que permetin a la pagesia continuar efectuant les cremes segures de

les restes vegetals als mateixos camps de conreu. Així doncs, per tot el què s’ha exposat en aquesta

exposició,  el  grup  municipal  d’ERC  de  Vandellòs  i  L’Hospitalet  de  l’Infant  proposa  al  Ple  d’aquest

ajuntament l’adopció del següents: ACORDS 1. Demanar al govern espanyol la modificació i adequació

normativa necessària per fer possible que la pagesia pugui continuar efectuant les cremes segures de les

restes vegetals als mateixos camps de conreu. 2. Traslladar l’acord anterior al Ministeri d’Agricultura, a la

Conselleria d’Acció Climàtica, Alimentació i  Agenda Rural  de la Generalitat  de Catalunya,  i  als grups

parlamentaris  del  Congrés  dels  Diputats,  del  Senat  i  del  Parlament  de  Catalunya.  Per  finalitzar  la

intervenció voldríem dir que ERC al Congrés dels Diputats vam presentar diferents esmenes a aquest

article, recollint l’oposició i el malestar del món agrari, però van ser rebutjades pels partits del govern que

impulsaven  la  llei.  També volem afegir  que aquesta mateixa setmana els  nostres  diputats  d´ERC al

Congrés dels Diputats han denunciat la mesura per precipitada, de falta de concreció i que està afectant

de ple al sector agrari. I han pogut aconseguir que el govern espanyol doni més marge i pugui haver una

millor coordinació per adaptar la normativa. 

Vista la moció que presenta el grup municipal d'ERC del següent contingut:

"Exposició de motius:

En els darrers mesos, el sector agrari català ha expressat el seu malestar per la limitació iprohibició de la

crema de restes vegetals, derivada del compliment de la “Ley 7/2022, de 8 de abril, de residuos y suelos

contaminados para una economía circular” aprovada pel Congrés dels Diputats i al  Senat el passat mes

de desembre, amb els vots contraris d’Esquerra Republicana de Catalunya.

Concretament, aquesta llei en el seu article 27, fa referència a la prohibició de crema de restes vegetals.
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Allà s’especifica que “amb caràcter general, no està permesa la crema de residus vegetals generats en

l’entorn agrari o silvícola. Només podrà permetre’s la crema d’aquests residus amb caràcter excepcional,

sempre i quan compti amb la corresponent autorització individualitzada que permeti aquesta crema, per

raons de caràcter fitosanitari  que no sigui possible abordar amb un altre tipus de tractament, motivant

adequadament que no existeixen uns altres mitjans per evitar la propagació de plagues...”

Això limita i  prohibeix que els pagesos puguin continuar fent  de manera segura les cremes de restes

vegetals agràries i silvícoles als seus propis camps de conreu, com s’ha fet sempre. Aquesta crema ja

està regulada per les normes de condicionalitat de les ajudes de la Política Agrària Comuna i els diferents

Reials Decrets espanyols i legislació autonòmica que se’n deriva.

La nova llei espanyola demana que les restes vegetals generades a l’entorn agrari o silvícola tinguin un

reciclat biològic mitjançant el seu piconatge o trituració, fet que suposarà la necessitat d’utilitzar i cremar

una gran quantitat de combustibles fòssils, i, per tant, una generació molt elevada de CO2. Per no parlar

dels costos que generarà als pagesos, sobretot els petits i persones que s’hi dediquen a temps parcial, el

fet d’haver d’adquirir o llogar maquinària per fer una acció que tota la vida han fet mitjançant la crema

manual controlada i segura.

La normativa de fet no preveu cap termini  d’adaptació ni  tampoc cap ajuda que permeti  als afectats

comprar maquinària i adaptar-la a la nova proposta. Hi ha el risc real que moltes restes vegetals no siguin

tractades als camps i que, per tant, derivin en problemes fitosanitaris, especialment de fongs i insectes

barrinadors.

A més, l’acumulació  de restes vegetals als camps suposa incrementar  el  perill  d’incendis  en aquests

conreus,  moltes  vegades,  envoltats de bosc.  El  Departament  d’Acció  Climàtica, Alimentació  i  Agenda

Rural de la Generalitat de Catalunya s’ha mostrat contrari  a aquesta mesura recollida a la Llei  i  està

intentant cercar solucions jurídiques que permetin a la pagesia continuar efectuant les cremes segures de

les restes vegetals als mateixos camps de conreu.

Així doncs, per tot el què s’ha exposat en aquesta exposició, el grup municipal d’ERC de Vandellòs i

L’Hospitalet de l’Infant proposa al Ple d’aquest ajuntament l’adopció d’uns acords”.

Es formulen intervencions dels Regidors: 

El  Regidor  Francesc  Fuguet del  grup  municipal  de  la  CUP manifesta:  “En  un  dels  primers  plens

d’aquesta legislatura, vam anunciar públicament que no donaríem suport a mocions de caire genèric, i

que,  en cas de presentar-se, demanàvem que es fes un mínim esforç d’adaptació a la realitat socio-

econòmica del municipi. Això en el cas que interessi el vot favorable del nostre grup municipal per part de

qui presenta la moció.

Per altra banda, ens resulta poc coherent que el grup municipal d’ERC vulgui esmenar la plana als seus 
socis del Gobierno de España, que són els que han presentat la llei que prohibeix la crema de restes ve-
getals. Ens permetem suggerir-vos que la treballeu allà a  Madrid, i no aquí presentant una moció genèri-
ca i merament simbòlica, que no té cap altra finalitat que aparentar que es fa alguna cosa.

Estem d’acord amb el motiu, ja que aquesta llei està feta des d’una òptica molt allunyada del món rural i 
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sobracarrega de costos i feina a la pagesia, un sector dèbil i necessari  pel país, però no en la forma i la 
seva utilitat, per tant votarem abstenció.”

Al que replica la Regidora Esmeralda Saladié:és lamentable la vostra argumentació per justificar la vostra 
abstenció. Els nostres diputats a Madrid estan fent molta feina en aquest tema. Què està fent la CUP a 
Madrid? 13.Expedient 3887/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, de la proposta de resolució que pre-
senta el grup municipal de la CUP per l'elaboració d'un pla de contingència per actuar en cas de desabas-
timent energètic i/o alimentari 

Intervé la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT manifestant: “El sector agrari ha 
expressat de manera molt ferma el seu malestar per tota la temàtica de la crema de restes vegetals, deri-
vada de l’artícle 27.3 de la Ley 7/2022, de 8 de abril, de residus i sols contaminats per a una economía 
circular, aprovada pel Congreso de los Diputados i el Senat el mes de desembre amb el vots contraris de 
JUNTS.

Aquesta Llei, en el seu artícle 27.3, fa referencia a la prohibició d’aquestes cremes i s’especifica que, amb
carácter general, no està permesa la crema i només es podrà  permetre, amb carácter excepcional, si té 
una autorizació individualizada. 
No obstant això, l’article 3, punt 2.2, assenyala que aquesta Llei no és aplicable a:
e) Les matèries fecals, si no estan contemplades en l’apartat 3.b), palla i un altre material natural, agrícola
o silvícola, no perillós, utilitzat en explotacions agrícoles i ramaderes, en la silvicultura o en la producció
d’energia a base d’aquesta biomassa, mitjançant procediments o mètodes que no posen en perill la salut
humana o danyen el medi ambient.
Les restes de poda són un subproducte de material vegetal que es gestiona (crema o tritura) en la 
mateixa explotació i mai poden ser considerades com un residu que sí que queda subjecte 
obligatòriament al seu tractament posterior en una planta.
Per tant dins de la Llei tenim 2 artícles 27.3 i 3 (2.2) on entre ells podem trobar una escletxa per a una 
solució temporal.
Al País Valencià la Conselleria basant-se amb aquesta disfunció ha trobat la manera de solventar el tema
i esquivar la llei estatal, Com ?  Fent que a la legislació autonòmica, la crema dels residus agrícoles, No
tingui en l'àmbit autonòmic la consideració de residus, de manera que, baix determinats criteris, podran
cremar les restes vegetals els pagesos. L'acord autonòmic Valencià dona seguretat jurídica perquè una
resta vegetal es reutilitza i no és un residu i posa en mans de la Conselleria autoritzar la crema quan ho
consideri necessari.
Emplacem a ERC a que facin aquest pas des de la Conselleria d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda
Rural, prenguin exemple del País Valencia i a part de fer mocions al respecte que són conrrectes, actuïn i
facin una normativa adaptada (amb la màxima celeritat possible) que habiliti la crema de restes vegetals
sense necessitat de demanar permisos i al.legar a raons fitosanitàries, i sense que suposi un sobrecost
per a la pagesia. 
 No entra al cap de ningú tractar a un arbre com un residu que és el que s’estableix en aquesta normativa.
Dit això, remarcar que aquesta solució exposada ( hauria de ser temporal) ja que no deixa de ser un 
pegat, per això votarem que SI a la moció, JUNTS el que volem és que es modifiqui la llei de residus per 
tal que l’agricultura pugui dur a terme cremes vegetals sense entrebancs. Y fer-vos sabedors que des de 
Junts per Catalunya al Senat també estem recollint les esmenes que ens arriben des dels sindicats 
agraris, amb el compromís d’esmenar les lleis que arriben en aquest sentit.”
 

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manifestant:“Es pagesos han de poder cre-
mar restes vegetals als propis camps de conreu! És una llei que obliga als pagesos a piconar o triturar 
aquestes restes per reduir els gasos que causa la seva crema, però això no té sentit perquè s’incrementa-
ran els costos i, a més, farà utilitzar una maquinària que encara generarà més CO2. A més, si s’acumulen 
restes vegetals, hi ha més perill d’incendis als conreus, que sovint estan envoltats de boscos. A més els 
que no tenen piconadores que a les nostres terres són la majoria, les hauran de comprar o llogar gent que
s’hi dedico, cosa que farà inviables moltes finques si no ho són ja, incrementant les finques ermes amb el 
risc de més incendis que això comporta.També amb aquesta llei es parla d’altres residuos perquè el 
PSOE ja te això de posar-lo tot amb el mateix sac.Que els partits que donen majoria al govern espanyol el
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pressionen per a derogar esta llei.Que l’ajuntament, mentre estigui en vigor aquesta llei, habiliti una àrea 
on la gent pugui dipositar la rama, i que se’n faigi càrrec del seu processament i transport.”

Per l’Alcalde es  fa  la  següent  intervenció  per  part  del  segu  grup:  “La  moció  que  presenta  el  grup

municipal d’ERC és fàcil d’entendre la preocupació que puguin tenir els propietaris i productors agraris i,

per aquest motiu, té el nostre suport.

Aquesta Llei -que continua en el debat parlamentari- és una transposició d’una directiva europea de 2018
i una altra de 2019, parla fonamentalment del tractament dels residus i dels sòls contaminats.

Aquesta Llei parla sobretot de :

- de les restriccions del plàstic d’un sol ús

- preservació dels residus

- producció, possessió i gestió de residus

- mesures fiscals per incentivar l’economia circular

- modificació del règim sancionador

En  tot  cas  sembla  que  parla  sempre  de  produccions  de  més  de  10  tn  i  que  la  Unió  de  Uniones
d’Agricultors i  Ramaders ha fixat el centre d’interès en la necessitat d’excloure la palla i els materials
agraris no perillosos.

Sense ser especialistes en el  tema, queda molt  clar que allò que és important és el  tractament dels
residus i la seva gestió, tal com passa en la resta d’activitats econòmiques. I, per aquest motiu, és lloable
l’esforç del legislatiu per fixar les condicions en que cal portar a terme determinades accions que puguin
incidir sobre el medi ambient.

L’article  27  que  citeu,  parlar  primer  de  “(...)  amb  caràcter  general”  i  després  de  “(...)  amb  caràcter
excepcional”, doncs sembla que sí que hi ha opcions.

Altra cosa és el tractament de la rama o similar que, segons ens han assenyalat, no té caràcter de residu,
sinó de subproducte i per tant, pot ser objecte de crema.

Artículo 27. Eliminación de residuos.

1. Las autoridades competentes, en sus respectivos ámbitos, se asegurarán de que, cuando no se lleve a
cabo la valorización según lo dispuesto en el artículo 24,  los residuos sean objeto de operaciones de
eliminación seguras adoptando las medidas que garanticen la protección de la salud humana y el medio
ambiente.

2. Los residuos deberán ser sometidos a tratamiento previo a su depósito en vertedero conforme a lo que
se establezca en la normativa aplicable que regule este tratamiento.

3.  Con carácter general,  no está  permitida la quema de residuos vegetales generados en el  entorno
agrario o silvícola. Únicamente podrá permitirse la quema de estos residuos con carácter excepcional, y
siempre y cuando cuenten con la correspondiente autorización individualizada que permita dicha quema,
por razones de carácter fitosanitario que no sea posible abordar con otro tipo de tratamiento, motivando
adecuadamente  que  no  existen  otros  medios  para  evitar  la  propagación  de  plagas,  o,  en  entornos
silvícolas, con el objeto de prevenir los incendios forestales cuando no pueda accederse para su retirada
y posterior gestión, en aplicación de la exclusión prevista en el artículo 3.2.e). Los residuos vegetales
generados en el entorno agrario o silvícola que no queden excluidos del ámbito de aplicación de esta ley
de acuerdo con el artículo 3.2.e), deberán gestionarse conforme a lo previsto en esta ley, en especial la
jerarquía de residuos, priorizando su reciclado mediante el tratamiento biológico de la materia orgánica.

4.  Se  deberán  destinar  a  eliminación  aquellos  residuos  que  contengan  o  estén  contaminados  con
cualquier sustancia  incluida en el  anexo IV del  Reglamento Europeo (UE) 2019/1021 del  Parlamento
Europeo y del Consejo, de 20 de junio de 2019, sobre contaminantes orgánicos persistentes (COP), en
concentraciones  superiores  a  las  establecidas  en dicho anexo,  cuando no se hayan podido valorizar
mediante  operaciones  de  tratamiento  que  garanticen  la  destrucción  o  transformación  irreversible  del
contenido del COP, no siendo posible el reciclado de dichos residuos mientras contenga el COP.
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Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis a les persones del 26 de setembre de 2022

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de dotze membres (6 del PSC, 2 de JxCAT, 1 de la FIC, 1

d'ERC, 1 de C's i 1 del PP) que representa la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el

componen i amb l'abstenció del membre de la CUP, ACORDA:

Primer.- Demanar al govern espanyol la modificació i adequació normativa necessària per fer possible

que la pagesia pugui continuar efectuant les cremes segures de les restes vegetals als mateixos camps

de conreu.

Segon. Traslladar l’acord anterior al Ministeri d’Agricultura, a la Conselleria d’Acció Climàtica, Alimentació

i Agenda Rural de la Generalitat de Catalunya, i als grups parlamentaris del Congrés dels Diputats, del

Senat i del Parlament de Catalunya.

 

Expedient 3887/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, de la proposta de resolució que presenta el 
grup municipal de la CUP per l'elaboració d'un pla de contingència per actuar en cas de 
desabastiment energètic i/o alimentari

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 2, En contra: 7, 
Abstencions: 4, Absents: 0

Vista la moció que presenta el grup municipal de la CUP del següent contingut:

"Exposició de motius:

A finals de l’any passat el nostre grup municipal va portar a aquest plenari una proposta per tal d’instar a

l’equip de govern a elaborar un pla de contingència per actuar en cas de desabastiment energètic i/o

alimentari. Com sempre, l’equip de govern va votar-hi en contra.

Ara, mig any més tard, ja és la mateixa presidenta de la Comissió Europea la que alerta a preparar-se per

una tardor i  un hivern que presenten risc de desabastiment energètic i/o alimentari, i  diu que la Unió

Europea  ja  està  preparant  un  pla  d’emergència  en aquest  sentit.  En  la  mateixa  línia,  la  Ministra  de

Transició Ecològica i el Repte Demogràfic reconeix que el Govern de l’Estat està elaborant un pla de

contingència.  Si  bé  és  cert  que  a  nivell  de  dependència  de  determinats  recursos  energètics,  l’Estat

espanyol no es tant vulnerable com altres països europeus, no és menys cert que el pla REPowerEU

aprovat  el  maig  passat  obliga  als  estats  membres  de  la  UE a  ser  solidaris  en  cas  d’escassetat  de

recursos. Igualment, la crisi energètica global està afectant a tota la cadena global de subministraments,

inclosa l’alimentació.

I  és que des de  fa uns  anys,  la  disponibilitat  decreixent  dels  recursos  energètics  i  materials  a  nivell

mundial ha fet que el metabolisme de la societat s’hagi alentit. Des de fa més d’un any aquesta crisi s’ha

començat a manifestar de forma explícita amb un increment de preus dels principals recursos energètics i

materials, qüestió que s’ha vist agreujada per la guerra a Ucraïna. En el darrer any el preu del petroli s’ha
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incrementat  més  d’un  125%,  passant  dels  44$/barril  als  100$/barril;  i  el  preu  del  gas  natural  s’ha

incrementat un 600%, passant dels 20€/Mwh als 140€$/MWh. En conseqüència, els productes derivats

també han incrementat notablement  el  preu que en paguem les usuàries  finals:  l’electricitat  ha pujat

gairebé un 750%, passant dels 35€/MWh als més de 300€/MWh, i la gasolina i el gasoil s’han incrementat

més d’un 80%, passant dels 1,1€/litre als 2€/litre.

Aquests només son uns exemples dels increments de preu dels principals recursos energètics, als que

s’ha de sumar l’increment de diverses matèries primeres com ara el coure, l’acer, o el ferro. Tot plegat

està provocant un nivell de desabastiment de molts productes així com l’increment del preu dels béns i

serveis amb una pujada del 8,7% de l’IPC en el darrer any.

Davant aquesta situació, els ajuntaments com a institucions més properes a la ciutadania cal que estiguin

preparats per fer front a una situació d’emergència que es podria produir en qualsevol moment, ja sigui

per l’increment encara més gran en els preus de béns i serveis als que la ciutadania no pugui fer front, i/o

per l’aparició de possibles escenaris de desabastiment energètic o de béns bàsics com l’alimentació.

Aquesta vulnerabilitat general de la societat davant la crisi energètica es veu agreujada al nostre municipi,

ja que disposem d’uns nivells de renda per càpita inferiors a la mitjana catalana. Segons les darreres

dades disponibles de l’Idescat, el 2018 el municipi teníem una renda per càpita de 14.900€, situant-nos

per sota de la mitjana catalana de 17.600€.

Per tots aquests motius, presentem la següent

PROPOSTA D'ACORD

El Ple de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant insta al Govern municipal a:

1. En el termini màxim d’un mes, elaborar un pla de contingència per actuar en cas de desabastiment

energètic i/o alimentari prolongat en el temps (més de tres dies).

Aquest pla hauria d’incloure, com a mínim:

- Provisió d’aliments no peribles

- Provisió de llenya

-  Previsió de funcionament  dels serveis  bàsics:  CAP, centres de gent gran (casals,  centres de dia,  i

residència), Escoles i Institut, Bombers, Ajuntament, abastiment d’aigua,...

Aquest pla, un cop aprovat per l’Ajuntament es sotmetrà a informació i debat públic per tal de, si s’escau,

millorar-lo i completar-lo.

2. En el termini màxim d’un mes, proposar al Ple l’aprovació d’una modificació de crèdit per incorporar una

partida de 500.000€ al Capítol 5 de la despesa de pressupostos (Capítol 5: Fons de contingència i altres

imprevistos)."
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Es formulen intervencions de varis Regidors: 

Intervé  el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP fent la següent explicació: “Aquesta

proposta ja va ser presentada en l’últim ple en caràcter d’urgència, no va ser acceptada a debat ni votació

per  l’equip de govern, i tornem a presentar-la ja que creiem que continua sent vàlida i urgent ja que la

proposta  fa  referència a un risc de desabatiment energètic i/o alimentari  previst per aquesta mateixa

tardor/hivern.

A finals de l’any passat el nostre grup municipal ja va portar a aquest plenari una proposta per tal

d’instar a l’equip de govern a elaborar un pla de contingència per actuar en cas de desabastiment

energètic i/o alimentari. La proposta va ser votada en contra. 

Ara, gairebé un any més tard, la cosa s’ha agreujat, i ja son organismes com la Comissió Europea, o

el  mateix  Govern  Espanyol,  per  indicacions  de  la  Unió  Europea,  està  elaborant  un  Pla  de

Contingència que està previst que s’aprovi la setmana vinent. També diàriament veiem notícies als

mitjans que  ens informen de la mateixa emergència. La crisi energètica global està afectant a tota la

cadena global de subministraments, inclosa l’alimentació.

Des  de  fa  més d’un  any  aquesta  crisi  s’ha  començat  a  manifestar  de  forma  explícita  amb  un

increment de preus dels principals recursos energètics i materials, qüestió que s’ha vist agreujada

per la guerra a Ucraïna. 

En el darrer any el preu del petroli s’ha incrementat més d’un 125%,  i el preu del gas natural s’ha

incrementat un 600%. En conseqüència, els productes derivats també han incrementat notablement

el preu que en paguem les usuàries finals: l’electricitat ha pujat gairebé un 750%, i la gasolina i el

gasoil s’han incrementat més d’un 80%.

Tot plegat està provocant un nivell de desabastiment de molts productes així com l’increment del preu

dels béns i serveis amb una pujada molt important de l’IPC en el darrer any.

Davant aquesta situació, els ajuntaments com a institucions més properes a la ciutadania cal que

estiguin preparats per fer front a una situació d’emergència.

Aquesta vulnerabilitat general de la societat davant la crisi energètica es veu agreujada al nostre

municipi, ja que disposem d’uns nivells de renda per càpita inferiors a la mitjana catalana. Segons les

darreres dades disponibles de l’Idescat.

Es tracta doncs, d’un tema preventiu de visió pública i comunitària, per no actuar de forma reactiva i

si preventiva. Com per exemple podria ser el risc d’incendi que tenim cada estiu i les prevencions que

es planifiquen.

Per tots aquests motius, presentem la següent Proposta d’acord al Ple de l’Ajuntament de Vandellòs i

l’Hospitalet de l’Infant:
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- En el termini màxim d’un mes, elaborar un pla de contingència per actuar en cas
de desabastiment energètic i/o alimentari  prolongat en el  temps (més de tres
dies). 

Aquest pla hauria d’incloure, com a mínim:

• Provisió d’aliments no peribles
• Provisió de llenya
• Previsió de funcionament dels serveis bàsics: CAP, centres de gent gran (casals,

centres de dia, i residència), Escoles i Institut, Bombers, Ajuntament, abastiment
d’aigua,...

Aquest pla, un cop aprovat per l’Ajuntament es sotmetrà a informació i debat
públic per tal de, si s’escau, millorar-lo i completar-lo.

- En el termini màxim d’un mes, proposar al Ple l’aprovació d’una modificació de

crèdit per incorporar una partida de 500.000€ al Capítol 5 de la despesa de pres-

supostos (Capítol 5: Fons de contingència i altres imprevistos).

Intervé  la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manifestant:”votarem a favor d’aquesta

moció igual que les altres dos vagades que s’han presentat i gual que des de la FIC reiteradament hem

demanat el capitol 5 a l’elaboració dels pressupostos.”

 Intervé la Regidora Laia Martorell pel grup municipal de JxCaT manifestant “Es la mateixa proposta que

vareu presentar fa uns mesos .. i com ja varem dir, sí que hem d’obviar que estem davant d’una crisi

energètica, però com ja varem argumentar, aquest desabastiment hipotètic , no es sol.luciona incorporant

una partida de 500.000 euros sino ja está.. com varem dir, considerémoos que es podria fer una comissió
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d’Anàlisi per trobar així alternatives en cas d’aquesta situació d’emergència.” 

Per l’Alcalde es fa la següent explicació de vot:Per l’alcalde es manifesta: “Com dieu en la introducció de

la moció, aquesta proposta ja la veu realitzar el passat mes de novembre de 2021 i sense ser acceptada

el passat mes de juliol.

Nosaltres us contestarem el mateix que ara fa 10 mesos, però incoporant algunes matitzacions.

La moció que heu presentat parteix d’una situació certa que és l’encariment generalitzat dels preus dels 
productes energètics i de les matèries primeres.

També és cert que aquesta situació ha afectat a l’economia familiar i de les empreses, però el que 
nosaltres no contribuirem és a generar un major alarmisme social.

Per què? Doncs perquè durant els mesos que portem de pandèmia no s’ha produït cap situació de 
desabastiment greu dels mercats dels productes bàsics com els alimentaris.

Com és conegut, les famílies més vulnerables han estat assistides per la societat civil. Al nostre municipi 
gràcies a la col·laboració d’organitzacions com Càrites, el Banc d’Aliments i molts veïns i veïnes que 
participen en campanyes com la del gran recapte o amb d’altres formes més anònimes de solidaritat amb 
els més necessitats.

A més, l’Ajuntament a través dels seus departaments, les entitats i les persones del municipi han 
demostrat una gran capacitat de resposta davant d’una possible emergència, com així va quedar 
demostrat durant la primavera de 2020 en que absolutament ningú va quedar desasistit davant d’una 
emergència tan punyent com la pandèmia de la Covid.

Un apunt final, a la proposta de novembre passat la situació era difícil, però ara la situació internacional 
encara és molt més complexa atesa la situació bèl·lica a Europa, on com sabeu s’han modificat 
substancialment les condicions d’aliances internacionals, s’ha produït un important sotrac dels preus dels 
productes energètics i un significatiu procés inflacionari entre altres greus afectacions.

Tanmateix, les administracions superiors des de la Europea fins a la catalana, passant per l’Espanyola,

estant prenent les mesures necessàries per evitar qualsevol tipus de desabastiment energètic i alimentari.

Intervé la Regidora Guadalupe Capella manifestant que el conveni de col.laboraci´´o paguen els usuaris

que els hi enviem des de l’Ajuntament.

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis a les persones del 26 de setembre de 2022

El Ple de l'Ajuntament amb el vot desfavorable de set membres (6 del PSC i 1 de C's) que representen la

majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen, amb l'abstenció de quatre membres (2

de  JxCaT,  1  d'ERC  i  1  del  PP)  i  amb  el  vot  favorable  de  dos  membres  (1  de  la  FIC  i  1  de  la

CUP), ACORDA:

Primer.- Desestimar la proposta d'acord exposada presentada pel grup municipal de la CUP.

 

 

Expedient 3907/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, de la proposta de resolució que presenta el 
grup municipal de JxCaT per la creació d'un Programa de suport als esportistes locals no 
professionals, menors de 25 anys i amateurs, d’esports individuals o col·lectius que participen en 
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competicions esportives de l'àmbit superior al provincial

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 12, En contra: 0, 
Abstencions: 1, Absents: 0

La Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCAT fa la següent presentació de la Proposta

de resolució presentada:

"Primer que tot dir que aquesta proposta/ moció està feta amb els pares i mares del municipi, de nois i

noies  que tenen un alt  nivell  esportiu,  es a  dir  tenen fill/es  que competeixen en esports  (bàsicament

individuals) i que alguns d’ells entrenen al CAR i en altres poblacions ja que al municipi no poden fer-ho

(per diferents motius) i que pel seu nivell competeixen fora de la provincia, a nivell estatal, e internacional.

Per tant, vull  agrair primer el suport d’aquestes families que són la matriu el cor de la moció, gràcies

Carol, Joan, Laia, Santi, Joaquim, Mercè, Eduard, Jose Carlos, Helena, Carlos. I ara ja m’adreçaré al cor i

l’ànima de la moció que és l’esport i els esportistes en questió.

La pràctica esportiva ofereix a la persona un seguit de valors que seran de gran utilitat al llarg de la seva

vida personal i professional, i cada cop són més les empreses que descobreixen el gran valor afegit que

una persona esportista pot oferir dins el seu equip de treball.

JUNTS pensem que  cal  identificar  (  perquè  actualment  no  els  coneixem.  Personalment  per  a poder

identificar els esportistes he tingut que fer d’investigadora) i un cop identificats, donar suport i establir

mesures  específiques  de  protecció  (  fer  un  programa  d’ajudes,  evidentment  regulat)  per  aquests

esportistes  no  professionals,  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant,  menors  de  25  anys  i  amateurs,

d’esports  individuals  o  col.lectius  que  participen  en  competicions  esportives  de  l’àmbit  superior  al

provincial, és a dir,  autonòmic,  nacional o internacional. Que per sort al nostre municipi en tenim uns

quants ( aprofito per dir que si m’he n’he deixat algun/alguna em disculpareu perquè no existeix un recull

d’esportistes d’alt nivell i m’ha costat la indagació i és molt possible que em deixi a algú, mil disculpes si

és així )

Aquests  esportistes  porten el  nom de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de l’Infant  per  tota  Catalunya,  l'Estat  i

Internacionalment, amb les dificultats que suposa compaginar l'esport amb els estudis o el treball. També

tenen unes  despeses importants  per mantenir  un nivell  competitiu  en acudir a campionats. Per  això,

JUNTS pensem que cal considerar donar una línia d'ajudes des de l’Ajuntament a aquests joves i les

seves famílies, perquè disposin de millors condicions de progressar i aconseguir les seves fites.

Creiem que cal fer unes bases on els beneficiaris podrien rebre un mínim de 500€ i un màxim de 2.000

euros, segons la classificació i d'acord amb la puntuació obtinguda pels requisits que s’establiran.

Per  a  l’obtenció  d’aquestes  ajudes  principalment  s’haurien  de  tenir  en  compte  els  criteris  esportius,

comptant  la  participació,  els  resultats  en  competicions  autonòmiques,  nacionals  i  internacionals  i  els

resultats  acadèmics.  També s’hauria  de considerar  el  ser  esportista reconegut  pel  Consell  Català  de

l'Esport o Consejo Superior de Deportes , i valorar factors econòmics, com la renda, els estudis que estan

fent i  estar empadronat/da al  municipi  per  un termini  mínim de 24 mesos continuats, immediatament
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anteriors a la presentació de la sol•licitud de subvenció.

És per tot el que s’ha exposat, que el grup municipal Junts per Catalunya proposem al Ple de l’Ajuntament

de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, l’adopció dels següents ACORDS:

1- Realitzar un registre d’esportistes locals d’alt nivell.

2- Crear unes bases reguladores i la convocatòria corresponent al programa de suport als esportistes

locals no professionals, menors de 25 anys i amateurs, d’esports individuals o col.lectius que participen en

competicions esportives de l’àmbit superior al provincial, és a dir, autonòmic, nacional o internacional. ( A

part de tot l’anomenat abans aquí s’inclou facilitar a les famílies el nom d’empreses o persones que poden

col.laborar en el patrocini d’aquests esportistes, la gratuÏtat dels pavellons esportius per entrenar, etc.....)

Tenim molts idees, aprofito per demanar que se’ns tingués en compte en l’elaboració d’aquestes bases

reguladores  i  alhora de fer  el  programa,  en som partícips juntament amb les  famílies anomenades i

creiem que podem aportar, us asseguro que no posarem pals a les rodes.

3-  Dotar  d’una  partida  pressupostaria  en  els  nous  pressupostos  municipals  que  cobreixi  aquesta

subvenció.

4- Traslladar l’adopció d’aquests acords a tots els vilatans del municipi de Vandellòs i l´Hospitalet de l

´Infant.

I  com no  podia  ser  d’una  altra  manera,  acabo  fent  un  reconeixement  GRAN a  aquests  esportistes

municipals que estan competint a gran nivell i a l’esport en general, que són el cor i l’ànima d’aquesta

moció.

Gràcies Joan Jardí Marco (Un gran campió en el món del patinatge, ha estat campió en el Campionat de

Catalunya, Espanya, sisè a la Copa Alemanya i desè a la d’Europa. I diumenge marxa cap a Holanda per

competir un altre cop la Copa d’Europa. Moltíssima sort)

Gràcies Santi Bes Lanceta ( Sots campió de Catalunya en regates de vela, 73 de 500 participants al

campionat internacional)

Gràcies Àleix Ordoñez Vives (Minimoto, Subcampió de Catalunya i Competeix a la Copa d’Espanya)

Gràcies Carlotta i Marta Colom Escots ( natació, rítmica i aigües obertes competeixen per tota Catalunya i

Espanya amb grans resultats)

Gràcies Yanay Molí Astudillo ( Tir en arc, Segona al campionat d’Espanya)

Gràcies David Rodriguez ( Karate competeix per tota Catalunya, Espanya i Internacionalment amb grans

resultats)

També agrair al Club de rítmica i als altres esports col.lectius municipals la tasca que estan fent i els bons

resultats que obtenen.

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 5

YY
C

5J
G

5H
Z2

YA
2L

P5
Q

R
D

9G
JW

J 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//v
an

de
llo

s-
ho

sp
ita

le
t.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 4
2 

de
 6

7 



Desitgem que la moció progressi."

Vista la proposta de resolució que presenta el grup municipal de JxCaT del següent contingut:

 "La pràctica esportiva ofereix a la persona un seguit de valors que seran de gran utilitat al llarg de la seva

vida personal i professional, i cada cop són més les empreses que descobreixen el gran valor afegit que

una persona esportista pot oferir dins el seu equip de treball.

Els esportistes d'un alt  nivell  necessiten gaudir  d'una sèrie  de beneficis  i  mesures  de suport que els

permeti tant obtenir un bon rendiment en la seva activitat esportiva principal com compaginar aquesta

amb tot tipus d'estudis i/o treball.

 JUNTS  pensem  que  cal  identificar,  donar  suport  i  establir  mesures  específiques  de  protecció  als

esportistes  no  professionals,  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant,  menors  de  25  anys  i  amateurs,

d’esports  individuals  o  col.lectius  que  participen  en  competicions  esportives  de  l’àmbit  superior  al

provincial, és a dir, autonòmic, nacional o internacional. Per sort al nostre municipi en tenim uns quants.

Aquests  esportistes  porten el  nom de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de l’Infant  per  tota  Catalunya,  l'Estat  i

Internacionalment, amb les dificultats que suposa compaginar l'esport amb els estudis o el treball. També

tenen unes despeses per mantenir un nivell competitiu en acudir a campionats. Tots ells tenen un gran

mèrit, per això cal considerar donar una ajuda a aquests joves i les seves famílies.

La finalitat d'aquesta línia d'ajudes és que l'Ajuntament doni suport als esportistes del municipi que estan

competint, perquè disposin de millors condicions de progressar i aconseguir les seves fites.

 Són esportistes de diferents modalitats, és cert que no són esports majoritaris, però amb el seu esforç i el

treball dels clubs s’estan aconseguint molt bons resultats.

Creiem que cal fer unes bases on els beneficiaris podrien rebre un màxim de 2.000 euros, segons la

classificació i d'acord amb la puntuació obtinguda pels requisits que s’establiran.

 Per  a  l’obtenció  d’aquestes  ajudes  principalment  s’haurien  de tenir  en  compte  els  criteris  esportius,

comptant la participació, els resultats en competicions i els resultats acadèmics, autonòmiques, nacionals

i internacionals. També s’hauria de considerar el ser esportista reconegut pel Consell Català de l'Esport o

Consejo Superior de Deportes , i valorar factors econòmics, com la renda, els estudis i estar empadronat/

da al municipi per un termini mínim de 24 mesos continuats, immediatament anteriors a la presentació de

la sol·licitud de subvenció.

Pensem que s’ha d’avaluar cada sol·licitud presentada puntuant cadascun dels esportistes segons els

criteris de valoració establerts.

 És  per  tot  el  que  s’ha  exposat,  que  el  grup  municipal  Junts  per  Catalunya  proposem  al  Ple  de

l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, l’adopció d'uns ACORDS"

Es formulen intervencions de Regidors:
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Intervé el Regidor Diego Garcia manifestant;

“Des de l'àrea d'esports, i per extensió, de l'Ajuntament de Vandellòs i L'Hospitalet de l'Infant, la convicció

de fomentar i promoure l'activitat esportiva al municipi és ferm i l'esforç perquè els seus protagonistes, a

saber, entitats, clubs, associacions, etc.,  Poden dur a terme la seva activitat en les millors condicions

possibles, són un fet continuat i consolidat. És per això, que a més de reconèixer públicament als nostres

esportistes locals, avui decidim votar favorablement la moció per la creació de "Un Programa de suport als

esportistes locals no professionals, menors de 25 anys i amateurs, d'esports individuals o col·lectius que

participen en competicions esportives de l'àmbit superior al provincial." I d'aquesta manera, facilitar que

aquest  col·lectiu pugui  continuar  creixent  i  millorant  en les  seves disciplines  esportives,  collint  èxits  i

triomfs també, més enllà de l'àmbit local i provincial. 

Prèviament, i també com ho destaca la regidora Assunpció Castellví del grup municipal de Junts, hem
portat a transacció, alguns aspectes de la part expositiva com ara:

- Oferir una ajuda sense mínims i amb un topall de 2000ௗ€
- Rebaixar a vint-i-quatre mesos, dos anys, l'antiguitat en el padró municipal de la persona interessada per
a poder rebre aquesta ajuda.

Per això, votem els punts de la part propositiva, a saber:

1- Realitzar un registre d’esportistes locals d’alt nivell.
2- Crear unes bases reguladores i la convocatòria corresponent al programa de suport als esportistes
locals no professionals, menors de 25 anys i amateurs, d’esports individuals o col.lectius que participen en
competicions esportives de l’àmbit superior al provincial, és a dir, autonòmic, nacional o internacional.
3-  Dotar  d’una  partida  pressupostaria  en  els  nous  pressupostos  municipals  que  cobreixi  aquesta
subvenció.
4- Traslladar l’adopció d’aquests acords a tots els vilatans del municipi de Vandellòs i l´Hospitalet de l
´Infant.

Cal recordar, que així com amb les nostres entitats, aquest grup d'esportistes tenen les portes obertes de
l'ajuntament i l'àrea d'esports per a aclarir qualsevol dubte o rebre assessoria una vegada publicades les
bases d'aquest programa.

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant:Veiem bé la finalitat de
donar suport als esportistes del municipi perquè disposin millors condicions per progressar. També els
possibles  requisits  establerts  en  les  bases  reguladores  d’aquestes  ajudes,  on  a  banda  dels  criteris
esportius i acadèmics també es té en compte criteris econòmics de renda.
Però veiem difícil que es vulgui fer un  pla de suport sense conèixer  bé primer la realitat. Creiem que
primer de tot, abans de plantejar el programa de suport, per concretar la proposta s’hauria de veure i
palpar  realitats.  Fer  un  registre,  tal  com es  dieu  a  la  moció,  sobre  quan  esportistes  locals  podrien
beneficiar-se d’aquest programa, però parlar també amb els clubs, definir bé els nivells i concretar les
necessitats reals  que es requereixen (potser el  màxim de 2000€ d’ajuda queda curt  en algun cas),  i
estudiar-ne bé els resultats.”

L’alcalde intervé manifestant: “El Real Decreto 971/2007, de 13 de julio, sobre deportistas de alto nivel y
alto rendimiento, establece que:
· Son deportistas de alto nivel, aquellos que hayan sido acreditados como tal, por resolución del 
Presidente del Consejo Superior de Deportes. Las relaciones de deportistas de alto nivel se publican en el
BOE.

Olímpicos, Paralímpicos y del Mediterráneo Son deportistas de alto nivel, aquellos que hayan sido 
acreditados como tal, por resolución del Presidente del Consejo Superior de Deportes. Las relaciones de 
deportistas de alto nivel se publican en el BOE.”
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Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis a les persones del 26 de setembre de 2022

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de dotze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1

d'ERC, 1 C's i  1 del  PP) que representen la majoria absoluta del  nombre de tretze que legalment el

componen i amb l'abstenció del membre de la CUP, ACORDA:

Primer.- Realitzar un registre d’esportistes locals d’alt nivell.

Segon.- Crear  unes  bases  reguladores  i  la  convocatòria  corresponent  al  programa  de  suport  als

esportistes locals no professionals, menors de 25 anys i amateurs, d’esports individuals o col.lectius que

participen en competicions esportives de l’àmbit superior al provincial, és a dir, autonòmic, nacional o

internacional.

Tercer.- Dotar d’una partida pressupostaria en els nous pressupostos municipals que cobreixi aquesta

subvenció.

 Quart.- Traslladar l’adopció d’aquests acords a tots els vilatans del municipi de Vandellòs i l´Hospitalet de

l´Infant."

 

Expedient 3873/2022. Donar compte dels decrets d’Alcaldia des del dia 18 de juliol de 2022 al 16 de
setembre de 2022 (ambdós inclosos)

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat d'aquest expedient que es dóna compte dels Decrets de l'Alcaldia del 18 de juliol

al 16 de setembre de 2022 (amdós inclosos) i que contenen els numeros del 529 al 617.

 

Expedient 3278/2022. Donar compte del preu públic de la publicació municipal 'Usatges de Tivissa,
Vandellòs i Coll de Balaguer' de Teresa Palet i Manuel Romero 2022

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentimen
t

El Ple resta assabentat d'aquest expedient

 

Expedient 3579/2022. Donar compte del preu públic del Sopar Mercat Medieval

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat d'aquest expedient

 

Expedient 179/2022. Donar compte dels informes de l’execució trimestral del primer i segon 
trimestre del pressupost de 2022

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat d'aquest expedient
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Expedient 180/2022. Donar compte de l'expedient de morositat de l'Ajuntament i dels Patronats del 
2n trimestre de 2022

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat d'aquest expedient

 

Expedient 3009/2022. Donar compte dels informes la modificació de crèdit número 3/2022 per 
transferència de crèdits

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat d'aquest expedient.

 

Expedient 3547/2022. Donar compte de l'expedient de les línees fonamentals del pressupost 2023

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat d'aquest expedient.

 
 

B) PRECS I PREGUNTES

 

Primer es formulen les preguntes presentades per escrit:

Per la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCat es formulen les següents:
1- El Tendal del Bar de Masboquera quan el pensen canviar?
Per l’Alcalde es contesta:No tenim cap petició del concessionari ni cap informe en aquest sentit de la
tècnica responsable. 
2- Les Obres de la Via Augusta están acabades definitivament? 
Per l’Alcalde es contesta: Resten pendents canviar alguns adoquins i posar unes làmines de corten a la
zona del boulevard blau. 
3- Quantes instancies han rebut per les Obres de la Via Augusta?
Per  l’Alcalde  es  contesta:  Afortunadament  molt  poques  i  d’escassa  entitat  tècnica.  En  concret  6  de
responsabilitat patrimonial (caigudes) i 8 derivades de l’execució de l’obra. 

4- Tenen una valoració del Festival 40 Principals? 
Per l’Alcalde es contesta:  Molt positiva, una afluència que va superar els 8.000 assistents, amb un gran
impacte mediàtic i publicitari d’escala estatal. 

5- Tenen una valoració del Festival de Guitarrra? 

Per l’Alcalde es contesta:Si. El Festival de Guitarra gaudeix d’una gran acceptació i reconeixement en el
públic especialitzat.

Als 5 concerts i a les 2 conferències van assistir 545 i 40 persones, respectivament.

Les despeses totals han estat de 29.640,60 € i els ingressos de 18.308 €.

6- Qui controla el servei que fa la funeraria als nostres cementiris? 

Per l’Alcalde es contesta:La relació administrativa amb la concessionària es realitza des de l’OMAC i la
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relació social amb el Departament de Serveis Socials. 

7- Com s’han cobert els 22 dies que Vandellòs ha estat sense la metgessa ? 
Per  l’Alcalde  es  contesta:El  responsable  del  servei  és  la  nova  empresa  EDP (entitat  de  dret  públic)
adscrita al CATSALUT. El dia a dia es gestiona des del CAP de l’Àrea Bàsica de Salut de Vandellòs i
l’Hospitalet de l’Infant. 

8-  La vivienda (el soterrani)  del  carrer la Font n 3 de Vandellòs té problemes amb un escapament
d’aigua de nivel municipal. Quines actuacions han fet i com pensen solventar-ho?

 Per l’Alcalde es contesta:  S’està  col·laborant  amb la  propietat  de l’immoble  i  COMAIGUA des de fa
setmanes  sense  aconseguir  una  solució  definitiva,  primer  per  determinar  d’on  surt  l’aigua  i  com se
soluciona. 
9- Han fet alguna de les actuacions demanades el Ple passat a Vanessa Park? 
 Per l’Alcalde es contesta:Es va treballant. Aprofito per comentar que les franges de prevenció d’incendis
es  van  acabar  d’executar  el  juiol  de  2021  i  que  ara  es  treballa  intensament  en  el  projecte  de  la
depuradora. 

10- Pensen fer alguna actuació al Pavelló d’Hifrensa?

Per l’Alcalde es contesta:Des de fa anys.

Es va fer encarregar un projecte, l’execució de l’obra va quedar deserta dues vegades el 2020 i 2021.

El més important és que el Departament de Cultura ens reconegui l’edifici i el complexe com a Bé Cultural 
d’Interés Nacional per tal d’aconseguir algun tipus d’ajut autonòmic o , sobretot, de l’Estat a través de 
l’1,5% cultural del MITERD.

Hi ha una reunió el proper dilluns 3 d’octubre amb el Departament de Cultura.

PRECS
1- Revisar la neteja de les escales que van del Pavelló de Vandellòs al carrer Nou (Dedalts) perquè

quan plou rellisquen i aquests dies ha caigut una persona.
2- Revisar la neteja de les escales que van de la Plaça Berenguer d’Hospitalet de l’Infant a la Via

Agusta-Parking rellisquen,  aquests dies ha caigut una persona.
3- Revisar la neteja de la vorera de la fruiteria que hi ha a la Via Augusta d’Hospitalet de l’Infant,

perquè rellisca i aquests dies ha caigut una persona.
4- Revisar el desaigüe que hi ha al Passeig de l’Hospitalet de l’Infant, prop de la depuradora de

l’Hospitalet de l’Infant perquè molts dies desprèn moltes pudors.

Per la Regidora Laia Martorell pel grup municipal de JxCaT es formulen les següents;
1.- Hi ha alguna normativa que impedeixi instal-lar contenidors soterrats al polígon ? De no ser així, hi
hauria alguna possibilitat d’instalar-ne per a conscienciar i facilitar la tasca a les empreses?
Per l’Alcalde es contesta:Al polígon no hi ha hagut mai contenidos soterrats, sí aeris. Aquests són més
econòmics i adaptables a les necessitats de les empreses.
La majoria de les empreses tenen el seu propi gestor de residus, atesa la seva necessitat específica

2.- Tenim resolta la demanda de la nova ubicació del polvorí pels Diables de L’Hospitalet de l’Infant?

Per l’Alcalde es contesta:Ben aviat. Ja es disposa del permís de la Comandància de la Guàrdia Civil de
Tarragona i ara s’executarà l’obra. 

3.- Farà més d’un any i mig es va aprovar una moció amb l’objectiu de fer un estudi per averiguar on posar
reductors i/o altres senyalitzacions, als carrers d’arreu del municipi més susceptibles d’agafar velocitat.
Recentment en una junta de govern hi varem veure la queixa d’una veïna, referent a l’excés de velocitat
d’alguns  conductors  al  Carrer  Llastres,  com alguna  altra  queixa  més  pel  mateix  motiu.  ¿Ens  podeu
informar de l’estat actual d’aquesta petició?

Per l’Alcalde es contesta: Les queixes sobre la instal·lació o no de bandes reductores de velocitat les
informa la Policía Local. No fa gaire, a una pregunta similar del vostre grup, vaig contestar que només
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restava pendent la instal·lació al carrer Masriudoms, instal·lació que es va realizar fa mesos. 

Per la Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d’ERC es formulen les següents:

1.-  Saber  en quin  moment  es  troba  el  procés de  negociació  amb els  treballadors referent  al  procés
d'estabilització del personal laboral.

Per l’Alcalde es contesta: La darrera reunió amb els representants dels treballadors públics municipals
(funcionaris,  laborals,  representants  dels  3  organismes  autònoms  i  les  2  empreses  públiques)  es  va
celebrar el passat dilluns 12 de setembre. En aquesta reunió es va lliurar un document per als casos dels
treballdors/es afectats per l’estabilització amb concurs de mèrits i amb concurs oposició restringit. 

 2.-  Conèixer  la  planificació  de  la  neteja  de carrers  a  Masriudoms,  Masboquera i  la  urbanització  de
Vanessa Park i l´Almadrava. 
Per  l’Alcalde  es  contesta:  “La  neteja  es  planifica  diàriament,  setmanalment,  estacionalment  i
extraordinàriament en moments puntuals com les festes. 

3.- Quin cost va tenir el tendal de Masriudoms (tendal i estructura)? Demanem que se´n tingui cura.
Per l’Alcalde es contesta: El tendal de Masriudoms va costar 11.918,50 € l’estructura i 1.224,52 € la lona.
La primera factura de data novembre de 2021es va pagar al gener i la segona del maig es va pagar a
l’agost. 

4.- Conèixer la planificació de la neteja dels rentadors del municipi. El rentador de Vandellòs fa com a
mínim 1 mes que perd aigua

Per l’Alcalde es contesta: Els rentadors del municipi es mantenen periòdicament, especialment davant del
període estival. 

. 5.- Fa tres anys que no es convoquen pressupostos participatius, com està el tema? Va ser una moció
aprovada en un ple. 
Per l’Alcalde es contesta que els pressupostos participatius es reprendran en el darrer trimestre de l’any.

6.- Quines actuacions està fent l´Ajuntament amb la casa de la plaça Drs. Gil-Vernet que està en tant mal
estat?
Per l’Alcalde es contesta que s’han realitzat  requeriments per tal  que s’arrangen les deficiències que
presenta, sobretot les referides a la seguretat envers els vianants.

 PRECS 1.- Demanem que es faci una neteja integral de l'entrada de l´antiga casa del metge a Vandellòs.
 2.- Demanem que es canvïin les 3 paperes de la zona del Casal de Masriudoms que fa més de 12 anys
que estan posades i ja els hi toca renovació. 
3.- Els veïns ens ha fet arribar la queixa de la neteja del mercadet de diumenge, si es pogués canviar el
sistema per disminuir el soroll. 

Per la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FiC es formulen les següents preguntes en el sí del
mateix Ple:

Al darrer ple fa dos mesos vaig demanar per el permís que se li havia donat a una elèctrica  impedint el
pas a un camí públic s’hem va contestar que la resposta es donaria en aquest ple.
Es estrany que amb dos mesos no sapigueu si el camí és públic a no.

 
Felicitar a l’equipi de govern per permetre que el regidor de festes pugui participar amb la seva salutació
al programa fins ara a les regidores anteriors se’ls havia denegat.

 
Parlem molt de protegir a la petita i mitjana empresa però amb la darrera junta de govern s’ha donat a la
central  de  compres  del  consell  comarcal  el  contracte  de  la   MANTENIMENT  DE  SISTEMES  DE
PROTECCIÓ CONTRA INCENDIS I INTRUSIÓ I SUBMINISTRAMENT D’EXTINTORS quin ha sigut el
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motiu.
 
 

Al començament del ple hagut un important debat sobre un document de impugnació del ple d’avui que
com es evident no s’ha admet a tràmit he demanat que contes en acta dit debat i tal i com m’han suggerit
ho demano amb el apartat de prec i preguntes.  

El Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP formula el següent prec: “Avui que tornem a
fer el  ple a la  sala  de sessions de l’ajuntament  de Vandellòs,  portàvem ara uns mesos fent  Plens a
l’Hospitalet de l’Infant,demanem a l’Ajuntament que, tal i com vam demanar en el primer ple de legislatura
i per una causa major, que es portin aquests plens a altres dependències de la resta de nuclis del municipi
també, perquè totes les veïnes tinguindret a un ple en la seva localitat,

 
 
 

 I, no havent més assumptes per tractar es dóna per finalitzada la sessió

 
DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMEN
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